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دوهفته نامه

وژه عــام المنفعــه شــهرداری کلاچــای همزمــان بــا هفتــه دولت افتتــاح ۷ پــر

ماجرای صادق محرمی
و  برانکو و ۲۰ میلیون یور

حرف اول

بوسه بی موقع !

اقدام عجیب و غیرمتعارف رییس فدراسیون فوتبال اسپانیا مبنی بر بوسیدن 
یکی از بازیکنان تیم ملی زنان اسپانیا پس از قهرمانی در جام جهانی حسابی 
جنجالی شده و خشم کاربران در شبکه های اجتماعی را به دنبال داشته است. 
این اقدام حتی واکنش برخی سیاستمداران را نیز برانگیخته است. البته لوئیس 
روبیالس ابتدا انتقادات را رد کرده و گفته که اقدام او در مورد جنی هرموسو 
مهاجم تیم ملی در مراسم اهدای جام نامناسب نبود اما وقتی ماجرا کشدار 
شد مجبور به عذرخواهی گردید؛ هرموسو هم پس از آن اتفاق ابتدا در یک 
پخش زنده گفت که »آن را دوست نداشت« ولی وقتی ماجرا فاجعه آمیز شد 
موضع خود را عوض کرد و گفت که این یک »ژست طبیعی محبت آمیز« بود. 
ادامه در صفحه 2

صاحب مقصـودی

تیر

امیر کشتی

تابستان گرمی را سپری می کنیم، مدیران و کارکنان دولت اغلب 
در اتاق های خنک به کارشان ادامه می دهند، اما بدا به حال قشر 
کارگر که باید در این گرمای طاقت فرسا، عرق ریزان مسئولیتی 
که بر دوش گرفتند را زیر افتاب سوزان به سرانجام برساند؛ در این 
شرایط یک مدیر تصمیم جالبی می گیرد؛ وی از پاکبانان خود می 
خواهد در اوج ساعت گرما سر کار حاضر نشوند، تصمیمی ساده و 
انقلابی که کمتر مدیری به ذهنش خطور کرده است ولی برای 
پاکبانان بسیار ارزشمند است و جایگاه رفیعی در قلبهایشان برای آن 

مدیر متصور هستند.
به گزارش خط اول، این رشادت را مهدی رشاد، شهردار کلاچای 
به خرج داده بود، وی که اندکی بیش از یک سال از خشک شدن 
مهر حکمش در این شهر کوچک شرق گیلان می گذرد، 13 مرداد 
ماه در تصمیمی ارزشمند با اشاره به افزایش دما و رطوبت بالای هوا 
که احتمال گرمازدگی را دور از ذهن نمی دانست، گفت: با تدابیر و 
برنامه ریزی پیش بینی شده مدیریت شهری و شورای اسلامی شهر 
کلاچای از امروز پاکبانان شهرداری در اوج ساعات گرما می توانند 
سر کار حضور پیدا نکنند و این موضوع تا عادی شدن شرایط ادامه 
خواهد داشت. در عین حال فرایند کار طوری برنامه ریزی شده که 

اختلالی در روند جمع آوری زباله صورت نگیرد. 
وی تمامی این اقدامات ارزشمند را در راستای تامین سلامت پاکبانان 
و جلوگیری از گرمازدگی آنان دانست و گفت: مدیریت شهری و 
شورا بر آن است تا تصمیمات سازنده ای در این زمینه اتخاذ نمایند.

مهدی رشاد که ریاست شورای شهر کوچصفهان و نایب رییسی 
شورای شهرستان رشت را در کارنامه دارد، اگرچه در آخرین روز سال 
1400 با سه رای اعضای شورای شهر کلاچای، شهردار این شهر 
شد، اما صد روز بعد در چهار تیر ماه حکمش را گرفت تا بر صندلی 

ریاست جلوس کند، اما مگر جلوس می کرد؟
با نگاهی به پورتال خبری شهرداری، می بینید که از نهضت اسفالت 
به نهضت پیاده رو سازی رسید و از ساخت پارک جدید به تجهیز 
پارک های قدیمی روی آورد، طرح تفکیک زباله از مبدا دغدغه اش 

بود و تجهیز آتش نشانی دغدغه دیگرش.
اگر پورتال خبری شهرداری را بلندگوی تبلیغاتی شهردار می دانید، 

اظهارات امام جمعه شهر که دیگر مجیزگویی نیست.
حجت الاسلام والمسلمین تقی روحانی در اولین روز تابستان سال 
از تلاش ها و زحمات  با حضور در دفتر شهردار کلاچای  جاری 
مجموعه مدیریت شهری و شورای اسلامی قدردانی کرد و گفت: 
تلاش ها و خدمات صادقانه و ارزشمند مدیریت شهری و شورا در 

روند توسعه عمران شهری 
ستودنی است. وی خدمت به مردم را در نظام جمهوری اسلامی 

عبادت دانست و گفت: هر قدر به این ملت خدمت کنیم کم است.
وی با بیان اینکه در بدو ورود به شهر کلاچای این توفیق را داشتم 
با برخی شهروندان در خصوص عملکرد شهرداری و شورا جویا شوم 
تصریح کرد: خوشبختانه دیدگاها موید این موضوع بود که قاطبه 
مردم از عملکرد شهرداری و شورا در روند توسعه زیر ساخت های 

شهری ابراز رضایت دارند و این بسیار ارزشمند است.
نماینده ولی فقیه در شهرستان و امام جمعه رودسر اظهار کرد: مطمئنا 
این گونه اقدامات و فعالیت ها باعث اعتماد عمومی مردم به خادمان 

نظام خواهد شد.
حال که یقین حاصل کردید کلاچای در مسیر توسعه است و وعده 

های شهردار یکی پس از دیگری عملی میشود به بررسی یکی 
از کارهایی بزرگ شهرداری و شورای اسلامی می پردازیم؛ »آغاز 
عملیات اجرایی یکی از زیباترین پارک های ساحلی در نوار ساحلی 

شهر کلاچای »
از آغاز عملیات اجرایی  با خبرنگار ما  شهردار کلاچای در گفتگو 
ساخت پارک شهدای سلامت واقع در انتهای بلوار شهیده سلامت 

نرجس خانعلی زاده این شهر خبر داد.
مهدی رشاد با بیان اینکه این پروژه پس از انجام روند فرآیندهای 
قانونی آغاز شده، گفت: وسعت اجرای پروژه را به متراژ تقریبی یک 
هزار و ۵00 متر مربع اعلام کرد و افزود: اجرای دیوار حایل به جهت 
تثبیت بخشی ضلع جنوبی پارک به متراژ تقریبی 300 متر طول و 
ایجاد فرش موزائیک به جهت تفرجگاه و پیاده راه ساکنین منطقه یاد 

شده در فرایند پروژه منظور و لحاظ شده است.
وی ادامه داد: برای کل نوار ساحلی شهر برنامه های ویژه داریم. به 
گفته رشاد، در فرایند اجرای پروژه، پیست اسکیت کودکان، دوچرخه 
ورزشی،  ست  کودکان،  بازی  ست  کودک،  بازی  پارک  سواری، 
سیستم روشنایی، نشیمنگاه و پیاده راه پیش بینی و لحاظ شده است. 
مدیر اجرایی شهر کلاچای یادآور شد: از آنجایی که ساکنین ضلع 
شرقی شهر از چنین امکاناتی )پارک( محروم بودند لذا به منظور ایجاد 
شور و نشاط و افزایش رضایتمندی شهروندان، شهرداری و شورا را بر 

آن داشت تا این پروژه در این منطقه اجرایی و عملیاتی شود.
شهردار کلاچای با تاکید بر این مطلب که شهرداری و شورا فقط 
وعده و وعید نمی دهد بلکه به وعده ای که می دهد به آن مقید 
و پایبند است تصریح کرد:  نمونه بارز آن اجرای پروژه کلنگ زنی 

پارک سلامت که با حضور مسئولان و خانواده های معزز شهدا بویژه 
خانواده شهیده نرجس خانعلی زاده بود که به زمین زده شد و هم 
اکنون در مرحله اجرایی قرار گرفته است، ضمن اینکه در مورد پروژه 
استخر نیز همواره مصمم به انجام آن خواهیم بود و تردیدی در اجرا 

و بهره برداری از آن نداریم.
وی اجرای پروژه مذکور را در راستای عمل به تحقق  وعده ها بر 
شمرد و تصریح کرد: بزودی ساخت استخر نیز اجرایی و عملیاتی 

می شود.
اما باتوجه به فرارسیدن هفته دولت، شهرداری کلاچای باز هم دست 
پر است و پروژه های برای افتتاح در این هفته دارد؛ مهدی رشاد از 
افتتاح ۷ پروژه عام المنفعه شهرداری در این هفته با اعتباری بالغ بر 4 
میلیارد و ۸00 میلیون تومان خبر داد و گفت: روکش آسفالت خیابان 
شیخ صدوق به ابعاد 3 هزار مترمربع و اعتباری معادل 1/1 میلیارد 
تومان و روکش 1200 متربع آسفالت ورودی غربی با اعتباری بالغ 
بر ۵00 میلیون تومان، زیرسازی و آسفالت خیابان اندیشه غربی به 
ابعاد 1200 مترمربع و 400 مترمربع از کوچه ایثار با مجموع اعتباری 
معادل ۸00 میلیون تومان، لوله گذاری کوچه بهار 4 به طول 300 متر 
با اعتباری معادل ۹00 میلیون تومان، 1400 مترمربع از سنگفرش 
پیاده رو حدفاصل میدان امام )ره( تا مطب دکتر یوسفی با اعتبار یک 
میلیارد تومان، اجرای سنگ فرش بخشی از بازار ماهی فروشان به 
ابعاد 200 مترمربع با اعتباری بالغ بر 200 میلیون تومان و ساخت 
سرویس بهداشتی پارک ساحلی )چهار چشمه( با اعتبار 300 میلیون 

تومان از جمله این پروژه هاست.
البته رشاد فعالیت های شهرداری را منوط به هفته دولت نکرد و از 
ادامه فعالیت های عمرانی ظرف یکهفته گذشته با همراهی اعضای 
شورای اسلامی خبر داد و گفت: شهر ساحلی کلاچای در هفته ای 
که گذشت رنگ آمیزی شاد و متفاوت ۷000 متر از بلوار های شهر، 
رنگ امیزی سرعت کاه ها، ادامه نهضت پیاده روسازی از مرکز شهر 
تا میدان شهدا به طول حدود 300 متر مربع، شن ریزی کوچه ثامن 
2، لوله گذاری و دفع ابهای سطحی در خیابان های پاسداران پنجم 
و ششم و همچنین نصب تابلوهای زیبا برای اولین بار در ورزشگاه 
این شهر جهت برگزاری مسابقات فوتبال لیگ گیلان را در برنامه 

داشته است.
شهردار کلاچای اظهار داشت: البته با پیروزی بزرگی که تیم فوتبال 
شهرداری کلاچای در هفته اول در دربی کلاچای برابر تیم پرقدرت 
سینا این شهر بدست اورده است، روند تجهیز ورزشگاه به پروژکتور، 

بازسازی سکوها و همچنین رختکن را سرعت خواهیم داد.

رشادت رشاد

رشادت رشاد بعد از کسب 4 عنوان قهرمانی جهان

خط قرمز مرسوم 
90 نیستیم نداریم و 

گفت وگو با مجری »یار دوازدهم«:



بوسه  بی موقع  !

۱۱۶۱ نفر در استان گیلان 
سودای مجلس کردند
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در  گیلان  بازرس کل 
استفاده  خصوص 
اماکن  ز  ا غیرمجاز 
احمر وقفی هلال 

بازرس کل استان گیلان با توجه به نامناسب بودن جایگاه فعلی داروخانه هلال احمر و برای 
رفاه حال بیماران به منظور دسترسی آسان و سریع به برخی داروها به ویژه داروهای خاص و 
همچنین برخی اماکن وقفی در ید هلال احمر که مغایر با نیت واقف توسط برخی دستگاه ها 
مورد بهره برداری قرار می گیرد دستورات مقتضی را به سربازرس گروه فرهنگی و اجتماعی 

صادر کرد.
گروه  سربازرس  و  بازرسی  و  نظارت  معاون  همراه  به  استان  بازرس کل  جانی،  ده  ده  سجاد 
رشت  احمر  درمانی هلال  بهداشتی  اماکن  برخی  از  استان  بازرسی کل  اجتماعی  و  فرهنگی 

بازدید کرد.

جمعیت  مدیرعامل  سلیمی  آنکه  ضمن  شد  برگزار  بازدید  این  حاشیه  در  که  جلسه ای  طی 
هلال احمر استان گیلان گزارشی از عملکرد این نهاد ارائه کرد، به مشکلات پیش آمده در 
خصوص نقل مکان داروخانه هلال احمر و بحث اموال وقفی این نهاد در برخی شهرستان ها 

پرداخته شد.
نامناسب بودن جایگاه فعلی داروخانه هلال احمر و برای رفاه حال  به  با توجه  ده ده جانی 
بیماران به منظور دسترسی آسان و سریع به برخی داروها به ویژه داروهای خاص و همچنین 
برخی اماکن وقفی در ید هلال احمر که مغایر با نیت واقف توسط برخی دستگاه ها مورد بهره 

برداری قرار می گیرد دستورات مقتضی را به سربازرس گروه فرهنگی و اجتماعی صادر کرد.

صاحب مقصودی
اقدام عجیب و غیرمتعارف رییس فدراسیون فوتبال 
تیم  بازیکنان  از  یکی  بوسیدن  بر  مبنی  اسپانیا 
جام جهانی  در  قهرمانی  از  اسپانیا پس  زنان  ملی 
حسابی جنجالی شده و خشم کاربران در شبکه های 
اقدام حتی  این  به دنبال داشته است.  را  اجتماعی 
واکنش برخی سیاستمداران را نیز برانگیخته است. 
و  کرده  رد  را  انتقادات  ابتدا  روبیالس  لوئیس  البته 
مهاجم  هرموسو  جنی  مورد  در  او  اقدام  که  گفته 
اما  نبود  نامناسب  جام  اهدای  مراسم  در  ملی  تیم 
وقتی ماجرا کشدار شد مجبور به عذرخواهی گردید؛ 
هرموسو هم پس از آن اتفاق ابتدا در یک پخش 
زنده گفت که »آن را دوست نداشت« ولی وقتی 
ماجرا فاجعه آمیز شد موضع خود را عوض کرد و 
گفت که این یک »ژست طبیعی محبت آمیز« بود. 
نشد؛  حل  طرفین  مالیزاسیون  ماست  با  ماجرا  اما 
»ایرنه مونترو« وزیر برابری در دولت موقت اسپانیا، 
کاسه داغ تر از آش شد وآن را به عنوان »شکلی 
از خشونت جنسی که ما زنان به طور روزانه از آن 
رنج می بریم و تاکنون نامرئی بوده است« توصیف 
کرد.  »میکل ایستا« وزیر فرهنگ و ورزش اسپانیا 
در  و  بود  قبول  غیرقابل  اقدام  این  که  گفت  نیز 
نهایت »پدرو سانچز« نخست وزیر اسپانیا هم گفت: 
معتقدم که عذرخواهی روبیالس کافی نیست؛ و این 

یعنی برو استعفا بده.
چیزی که البته در این بین مغفول مانده است این 
است که باید دید آیا هرموسو هم کیش روبیلاس 
اصلا  قاعدتا  نبوده  چنین  اگر  خیر؟  یا  است  بوده 
نیازی به عذرخواهی هم نبود. شاید هرموسو لاییک 
بوده است و روبیلاس با این کار خواسته او را تادیب 
نماید و عواقب بی بندوباری را به وی گوشزد نماید.

علاوه بر این؛ باید دید چه میزان از لب روبیلاس، 
به لب وی برخورد کرده است، اگر این تماس فقط 
3۷/2۹ درصد بوده باشد، یقینا فعل حرامی رخ نداده 
و حرجی بر روبیلاس نیست که برود استعفا دهد اما 
فقط اگر اندکی بیش از این میزان بوده است، نه تنها 
قانون، بلکه جامعه نیز به سختی پاسخ روبیلاس را 

خواهد داد.
و اما شبهه اخر این است که برخی کابران فضای 
مجازی می گویند احتمال اینکه این فیلم با هوش 
منصوعی ساخته شده باشد دور از ذهن نیست، چون 
و  شریف  انسانهای  هرموسو  هم  و  روبیلاس  هم 
معتقدی به نظر می رسند و تاکنون سه هفته پشت 
سرهم کلیسا رفتنشان کنسل نشده است، بنابراین 
بعید به نظر می رسد چنین حرکت شنیعی از سوی 

آنها سر زده باشد.
علی  گرفت  تصمیم  اسپانیا  دولت  رو  همین  از 
و  اجتماعی  فعالین  و  خبرنگاران  همه  الحساب 
بازداشت  اند  منتشر کرده  را  فیلم  این  ورزشی که 
نماید تا مشخص شود در آستانه سالروز استقلال 
هندوراس از اسپانیا، منتقدین چه نیت شومی در سر 

داشته اند. )طنز(

کشوری  تقسیمات  و  انتخابات  سیاسی  مدیرکل 
شدن  برابر  نیم  دو  به  اشاره  با  گیلان  استانداری 
داوطلبین حضور در مجلس شورای اسلامی نسبت 
به سال گذشته گفت: یک هزار و 1۶1 نفر در استان 
گیلان برای دوازدهمین دوره انتخابات مجلس پیش 

ثبت نام کردند.
جواد شفیعی ثابت دبیر ستاد انتخابات گیلان با اشاره 
به پایان زمان پیش ثبت نام داوزدهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی اظهار کرد: در مجموع یک هزار و 

1۶1 نفر فرآیند پیش ثبت نام خود را تکمیل کردند.
وی با اشاره به آمار تفکیکی پیش ثبت نام شده ها بیان 
کرد: 140 نفر بانوان محترمه حدود 12 درصد و یک 

هزار و 21 نفر از آقایان حدود ۸۸ درصد هستند.
به گفته رئیس کمیته سیاسی ستاد انتخابات استان 
گیلان در حوزه انتخابیه آستارا  ۶2  نفر، آستانه اشرفیه 
۵۸ نفر،  بندرانزلی ۵۹ نفر، حوزه انتخابیه رشت و 
خمام 3۹3 نفر، رودبار ۷۸ نفر، رودسر و املش 122 
نفر، صومعه سرا 42 نفر، تالش و رضوانشهر و ماسال 
103 نفر، فومن و شفت ۷۹ نفر، لاهیجان و سیاهکل 
113 نفر و حوزه انتخابیه لنگرود ۵2 نفر پیش ثبت نام 

خود را تکمیل کردند.
شفیعی ثابت با اشاره به آمار دوره گذشته بیان کرد: 
در دوره قبل انتخابات مجلس 4۶۵ نفر ثبت نام کرده 
بودند و با توجه به اتمام فرآیند پیش ثبت نام امسال 
شاهد افزایش تقریباً دو و نیم برابری داوطلبین بوده 
و از طرفی شاهد رشد 1۸0درصدی مشارکت بانوان 

محترم در انجام پیش ثبت نام هستیم.

سرمقالة

وقتی شاهد بازی مانی و مهند فرزندان خردسال محرم با 
سفید برفی، یکی از گوساله های تازه بدنیا آمده هستیم و 

یا وقتی شاهد فرار محمدعمر فرزند دیگر محرم از دست 
یکی از بوقلمون ها هستیم که قصد نوک زدن به وی را دارد، 

شادابی و زندگی را با تمام وجود در حیاط خانه محرم لمس 
می کنیم، شادابی که نهاد مردمی رسالت در بوجود آمدن 

آن نقش مهمی داشته است...

مراسم رونمایی از کتاب ” فرهنگ سازمانی و مدیریت بانوان” عصر 
روز چهارشنبه اول شهریور ماه با حضور سید کاظم دلخوش، نماینده 
مردم صومعه سرا، دکتر سمیه گلپور رییس کانون عالی انجمن های 
صنفی کارگران کشور، حسن پور مدیرکل تعاون روستایی گیلان، دکتر 
دمیرچی رییس دانشکده تربیت بدنی دانشگاه گیلان ، علی نورزاد مدیر 
انتشارات مهدخت و تنی چند از اهالی فرهنگ و هنر استان در سالن 

اجتماعات دانشگاه آزاد گیلان برگزار شد.   
آقای دلخوش نماینده مردم شریف صومعه سرا با ابراز خرسندی از 
جریان حرکت فرهنگی در استان گیلان بیان داشتند توجه به موضوع 
کتاب و کتاب خوانی به منزله ارتقای سطح دانش و بینش جامعه می 
باشد بویژه آنکه با رصد مشکلات و مسائل فرهنگی ،اجتماعی منجر به 

سیاستگزاری صحیح و بنیادی خواهد شد.
دکتر سمیه گلپور به عنوان اولین بانویی که از قبل از انقلاب تاکنون  
ریاست بزرگترین تشکل کارگری را کشور را به عهده گرفته است در 
این نشان اظهار داشت :حضور بنده در این جایگاه نماد نگاه اعتمادی 
بیان  در  زنان  مدیریت  به  کارگری  جامعه  میلیون  هفت  به  قریب 
مشکلات کارگری و ایجاد هم افزایی در رفع مشکلات این قشر مظلوم 

جامعه می باشد 
وی افزود : در همه حوزه های پیشرفت به ویژه در حوزه مدیریت ،نگاه 
کلی نگر مردانه با نگاه ظریف بین زنانه توأمان چرخ های مدیریت 

اقتصادی ،سیاسی ،فرهنگی و اجتماعی ایران عزیز را خواهد چرخاند.
کتاب  مولف  خانم ستوده  بانوانی همچون  وجود  دانشگاه  استاد  این 
فرهنگ سازمانی و مدیریت زنان که با دستان خالی صرفا با اتکاء به 
نگاه تخصصی خود در راستای پیشرفت فرهنگ قدم برمی دارند را از 
ذخایر نظام برشمرد و ایشان را عضو افتخاری کانون عالی انجمن های 

صنفی کارگران ایران برشمرد .
آقای علی نورزاد مدیرعامل انتشارات مهدخت،   ویراستار علمی و ناشر 
این کتاب نیز با ابراز خرسندی از رشد و بالندگی زنان ایران افزود : 
انتشارات مهدخت مفتخر است که ناشر کتب علمی و پژوهشی نخبگان 

فرهنگی و اجتماعی جامعه است و این رسالت را با 
افتخار بر دوش می نهد .

و  گیلان  استان  غنی  فرهنگ  به  اشاره  با  وی 
مازندران و تجلیل از مقام شهید میرزا کوچک 
به  روستایی  فرزندان  از  را  خود  جنگلی  خان 
که  کرد  معرفی  مازندران  توابع  از  کدیر  نام 
از افتخاراتشان فردی به نام  سعدالله خان 
عنوان  به  که  باشد  می  درویش کجوری 
رییس  و  خان  کوچک  میرزا  مشاور 
بنابر  است.  بوده  آن  نظامی  مجاهدان 
زهرا  مراسم   این  در  گزارش  این 
ستوده سروندانی مولف کتاب گفت: 
فرهنگ  مشکلات  به  اثر  این  در 

سازمانی حاکم در سازمانها 
پرداخته شده و پژوهش ها 
و تجربیات نشان می دهد که 
فرایند اجتماعی شدن زنان به 
گونه ای است که آنها را بیشتر 
به سمت مشاغل حرفه ای سوق 
می دهد تا مشاغل مدیریتی؛ نتیجه 
کمتر  تمایل  هم  فرایندی  چنین 
است؛  مدیریتی  های  پست  به  زنان 
سازمانها  در  زنان چون  ترتیب  این  به 
دارند،  فعالیت  عادی  مشاغل  در  بیشتر 
کمتر در مشاغل پیچیده و حساس به کار 
از یک  زنان  افزود:  گمارده می شوند. وی 

سو در حوزه ای بیرون از جریان فعال امور سازمان قرار می گیرند و از 
سویی دیگر عضوی متفاوت به حساب می آیند که در جمع عناصر مؤثر 
سازمان پذیرفته نمی شوند و نتیجه چنین اقدامی هم این است که زنان 
نمی توانند از اطلاعات و حمایت های شبکه های کاری برخوردار شده 
و در ساختار سازمانی در پست هایی قرار می گیرند که از نظر مدیریت 
احساس بی قدرتی نموده و برای اثبات توانایی های خود مسئولیت 
های سنگینی را قبول می کنند.وی اضافه کرد: برای شکسته شدن این 
ساختارها اول باور واقعی زنان از توانایی هایشان حائز اهمیت است و 
اینکه زنان همیشه در کارهای تیمی حضور فعالتری داشته و موفق بوده 
اند. ستوده یاد آور شد: با توجه به تجربیات اندکی که در حیطه کاری 
داشته ام زنان  خانواده و داشتن همسر و فرزند، خود را در اولویت میدانند 
و این اولویت سنجی زنان این پیام را به جامعه سیاستگزار میدهد که 
بطور ویژه باید به استعدادهای ذاتی ،علمی و تجربی زنان در حوزه های 

مختلف بویژه حوزه مدیریتی آنان توجه کرد 
وی افزود : فائق آمدن بر مشکلات فرهنگ سازمانی و ارتقای نگاه 
حمایتی و پذیرش از طرف جامعه که یک زن می تواند هم مادر، هم 
یک همسر و هم یک مدیر توانمند و موفق   باشد امری اجتناب ناپذیر 

در مناسبات اجتماعی  قلمداد می شود.
وی  خاطرنشان کرد: در دهه های اخیر ما شاهد حضور بیشتر زنان در 
عرصهٔ مدیریت هستیم و در این کتاب سعی کردم به عنوان عضو 
کوچکی از جامعه زنان شاغل به بررسی و تشریح موانع پیش روی این 

قشر عظیم بپردازم و راه حل های مقابله با مشکلات را نشان دهم .
ستوده در خاتمه  بیان کرد: امیدوارم در سال های آینده شاهد پیشرفت 
هرچه بیشتر مدیریت و ارتقای فرهنگ سازمانی در کشور عزیزمان 

ایران باشیم.
دولتی  مدیریت  ارشد  کارشناس  زهرا ستوده سروندانی  است  گفتنی 
گرایش رفتار سازمانی و مسئول خدمات فنی اتحادیه شرکتهای تعاونی 

روستایی شهرستان رشت است.

کمتر از ۷ ماه به انتخابات آتی مجلس فاصله داریم و کم کم آرایش 
سیاسی صحنه انتخابات در گیلان در حال شکل گیری است.

بررسی ها و شنیده ها حاکی از آن است که هر 13 نماینده گیلان در 
مجلس شورای اسلامی برای حضور مجدد در مجلس، ثبت نام کرده اند.

 نمایندگانی که شوق خدمت به مردم را انگیزه اصلی خود برای حضور 
در مجلس عنوان می کنند اما کیست که بتواند منکر شیرینی مزه قدرت 

و ثروت شود؟
شاید همین دلایل باعث شده تا نمایندگانی که مشخص نیست در این 
4 سال چه گُلی بر سر مردم، شهر و استانشان زده اند، باز هم فکر حضور 

در مجلس را در سر بپرورانند.
در این گزارش قصد داریم نگاهی داشته باشیم به برخی شاخص های 
اقتصادی و اجتماعی در گیلان از مردادماه سال ۹۸ که همین آقایان 
احساس تکلیف)!( کردند برای شرکت در انتخابات تا مردادماه امسال 
که بار دیگر این احساس تکلیف در آنان خروشیده است! در واقع بررسی 

خواهیم کرد آنچه تحویل گرفتند و آنچه تحویل می دهند.
گرانی و تورم افسارگسیخته مدت هاست که سال به سال سفره های 
تک  تک  که  موضوعی  است؛  کرده  کوچک تر  و  کوچک  را  مردم 
نامزدهای انتخاباتی وعده حل آن را داده بودند اما آنچه در واقعیت اتفاق 
افتاده است، افزایش چشمگیر فقر و کاهش رفاه در سطح جامعه است.

نبود  و  بود  تفاوت  که  است  آن  می شود  مطرح  که  سوالی  واقع  در 
نمایندگان فعلی گیلان در مجلس چیست و چه فایده و دستاوردی 

برای مردم داشته اند که بار دیگر خواهان رسیدن به کرسی های مجلس 
بوده و انتظار رای از مردم دارند؟!

مقایسه قیمتی برخی مواد غذایی و کالاهای اساسی جالب توجه است:
در مرداد ۹۸، قیمت هر قطعه سکه در بازار 4 میلیون و 400 هزار تومان 
بوده است که با افزایش ۵3۶ درصدی، این روزها در مرداد 1402، به 
بیش از 2۸ میلیون تومان رسیده است. افزایش سرسام آور قیمتی که بی 

ارتباط با افزایش طلاق و کاهش ازدواج در گیلان نیست.

در همین بازه زمانی قیمت دلار هم که تاثیر زیادی بر روی اقلام و 
خدمات دارد،  از 11 هزار و ۸00 به 4۹ هزار تومان رسیده که افزایش 

31۵ درصدی را نشان می دهد.
 متوسط قیمت هر متر خانه معمولی در رشت در سال ۹۸، ۷.۶ میلیون 
تومان بود که با افزایش  2۶1 درصدی، به 2۷.۵ میلیون تومان رسیده 
است. برآوردها از قیمت اجاره ها هم تقریبا همین حدود درصد افزایش 

را نشان می دهد.

آمارهای بالا نشان می دهد که در این 4 سال چه بلایی بر سر معیشت 
مردم آمده است. همه این ها در حالی است که روز به روز بر نرخ اقلام 
مصرفی مردم افزوده می شود و زمزمه های افزایش قیمت نان نیز شنیده 

می شود.
از سویی دیگر، تورم برای کشاورزان گیلانی روی دیگری داشته است. 
در حالی که شلتوک برنج هاشمی در سال گذشته قریب به ۶0 هزار 
تومان خرید و فروش می شد، با واردات بی رویه برنج، قیمت شلتوک 
تازه برداشت شده کشاورزان گیلانی با ۵0 درصد کاهش به 30 هزار 
تومان رسیده است و این موضوع در این تورم و گرانی افسارگسیخته، 

تیر خلاصی است بر پیکره نیمه جان کشاورزی گیلان.
بی اعتنایی  با  و  با همت مسئولان جهاد کشاورزی  دیگر  عبارت  به 
نمایندگان گیلان در مجلس شورای اسلامی، معیشت بخش عظیمی از 
مردم گیلان که عمده فعالیتشان کشاورزی است، بیش از پیش صدمه 

دیده است.
همان گونه که پیداست، گرانی و تورم از یک سو و بیکاری از سویی 
دیگر امان مردم را بریده است. اگر چه مسئولان گیلان از کاهش نرخ 
بیکاری در این استان خبر می دهند اما نظرات مردم چیز دیگری را 

نشان  می دهد.
در  تا  شده  سبب  اقتصادی  فشارهای  افزایش  و  مشکلات  همین 
سال های اخیر شاهد افزایش آمار طلاق و کاهش چشمگیر ازدواج در 
استان گیلان باشیم. چنان که در گزارش سال گذشته گیل خبر به آن 
اشاره شد، در ۸ ماهه نخست سال 1401، شاهد افزایش ۸/0 درصدی 

طلاق و کاهش 4/11 درصدی ازدواج در گیلان بوده ایم.
افزایش خشونت و ضرب و جرح و افزایش آمار سرقت در گیلان در 
سال های اخیر نیز از دیگری مواردی است که می توان ریشه آن را نیز 

در فشارهای اقتصادی به وجود آمده جستجو کرد.
آمار تکان دهنده دیگر، افزایش ۵4 درصدی افراد تحت پوشش کمیته 
امداد در گیلان است. در حالی که در سال ۹۸، 1۶۵ هزار نفر تحت 
پوشش بودند، این آمار در سال 1402، نزدیک به 2۵۵ هزار نفر است. 
یعنی به عبارت دیگر، نه تنها در این 4 سال فقر کاهش نیافت، بلکه 
حدود ۹0 هزار نفر دیگر به ۶00 هزار تومان کمک هزینه ناچیز کمیته 

امداد، نیاز پیدا کرده اند.
به بیان دیگر تقریبا اگر به هر شاخص اقتصادی و اجتماعی گیلان در 
سال های اخیر نگاهی بیندازیم، به جز افسوس و ناراحتی از وضعیت 

موجود نمی توان واکنش دیگری داشت.
اگرچه که بدیهی است مسئولیت همه این موضوعات تنها بر عهده 
نمایندگان گیلان در مجلس نیست، اما سوالی که مطرح می شود این 
است که نمایندگانی که در این دوره نتوانستند گره ای از مشکلات مردم 
باز کنند، چگونه و با چه تفکری بار دیگر به فکر شرکت در انتخابات 

افتاده اند؟
دو  و  روحانی  دولت  آخر  دو سال  در  که  نمایندگانی  نباشد  بد  شاید 
سال اول دولت رئیسی، با سکوت و انفعالشان، در یک همکاری تمام 
عیار، بیشترین تورم پس از انقلاب را به ثبت رساندند، حداقل کمی از 
اعتماد به نفس کاذب خود کاسته و این شجاعت را داشته باشند که با 
عذرخواهی از مردم گیلان، از حضور مجدد در انتخابات انصراف دهند.

ونمایی از کتاب » فرهنگ سازمانی و مدیریت بانوان« برگزار شد مراســم ر

وقتی بود و نبودتان فرقی نمی کند!

آقایان نماینده مجلس در گیلان ؛ پس از 4 ســال چه کرده اید ؟ !
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 نیمه اول شهریور 1402
 سال هشتم
 شماره 44

: داد  شهردار رشت خبر 
۸ تقاطع غیر  احداث 

همسطح در شهر رشت

شهردار رشت، از احداث هشت تقاطع غیر همسطح در شهر رشت خبر داد و گفت: پروژه محور شهید 
سلیمانی)مسیر ژ۵( نیز در سه فاز به طول 4.2 کیلومتر اجرایی می شود.

رحیم شوقی روز 2۵ مرداد در جلسه شورای ترافیک استان گیلان، از احداث هشت تقاطع غیر همسطح 
در شهر رشت خبر داد و اظهار کرد: علاوه بر این، بازگشایی دو محور جدید را جهت کاهش بار ترافیکی 

شهر رشت در دستور کار داریم.
وی همچنین از آغاز طرح نهضت آسفالت در شهر رشت خبر داد و افزود: از فرصت تابستان نهایت 

استفاده را کرده ایم و روزانه ۶00 تن در سطح خیابان ها و معابر شهر پخش آسفالت داریم.
شهردار رشت با بیان اینکه طرح میثاق این شهر با 12 پروژه اجرایی خواهد شد، خاطرنشان کرد: برآورد 

اعتباری لازم برای اجرای این پروژه ها 2۵00 میلیارد تومان است.

شوقی طراحی هشت تقاطع غیر همسطح مذکور را در راستای کمربندی موجود دور شهر دانست و اضافه 
کرد: پل روگذر شهرک حمیدیان به طول 420 متر، تقاطع غیر همسطح آیت الله رودباری به طول 3۸ 
متر، تقاطع یکطرفه شهید باهنر به طول 42۵ متر، تقاطع غیر همسطح میدان نیروی دریایی)۷ آذر( به 

طول 410 متر و تقاطع غیر همسطح میدان مصلی به طول 410 متر خواهد بود.
وی تقاطع غیر همسطح میدان ولیعصر به طرف جانبازان و چهارراه گلسار را نیز به طول ۵۷0 متر دانست 

و گفت: پل روگذر گلباغ به طرف میدان ولیعصر نیز طراحی شده است.
شهردار رشت با بیان اینکه پیمانکار پروژه محور شهید سلیمانی)مسیر ژ۵( در سه فاز به طول 4.2 کیلومتر 
به زودی انتخاب و عملیات اجرایی آغاز می شود، عنوان کرد: محور سعدی به طرف سرگل نیز در کمتر 

از یک سال دیگر زیر بار ترافیک می رود.

یونس رنجکش
از  رسانه ها این چند روز 
حضور  معاون اول رییس 
رییس  دستور  به  جمهور 
با  مردم  میان  در  دولت 
شرایط  بررسی  هدف 
جایگاههای  نابسامانی 
بنزین و رفع دل  سوخت 
نگرانی ها از افکار عمومی 
در میدان خبر دادند که هرچند در جای خود امری 
پسندیده و این حضورها موجب آرامش روانی جامعه 
می شود اما تا زمانیکه سیاست صحیح حکمرانی اصل 
کار نباشد نمی نوان چندان به این حضور مخبرانه دل 
بست! یکی از مهمترین چالش های افکار عمومی 
عدم  سیزده،  دولتمردان  حضور  سال  دو  این  در 
تحقق انچه وعده پر طمطراق از به سامان کشاندن 
نابسامانی هایی که بر گردن بانیان وضع انروز می 
انداختند، است که نه تنها خود به ان سامانی ندادند، 
بلکه هر روز ناآرامی در بازار کسب و کار و حال مردم 
داستان دیگری شد و بانی وضع امروز که  ان مهر بی 

اعتمادی بر اقدامات دولت کوبید.
در این روزگاران وقتی ملت نگاه به اطراف می کند 
که هر روز به دلیل ناکارامدی ها دامنه شرایط زیست 
اقتصادی و اجتماعی و در سایه ان فرهنگ ، سیاست 
و امنیت نیز به چالش کشیده می شود  نه تنها دل از 
امید به امال و ارزو های خویش در فردای نیامده  می 
کند، بلکه به انتظار رفع مشکلات روزانه نیز امیدوار 

نخواهند بود هر چند میدانی و مخبرانه باشد.
مشکلات  و  متعدد  های  چالش  شرایط  چنین  در 
به  بایست  بودن می  مردمی  دولت مدعی  فراوان، 
مردم اعتماد و انان را در بخش های مدیریتی سهیم 
و مشارکتشان را با اقدامات عملی در چهارچوب منافع 
ملی بجوید نه اینکه هر روز شاهد کوچکتر شدن سهم 
حضور مردم در تصمیم گیری ها و نشستن نگاه  قبیله 

گرایانه بر سفره انقلاب مردم و منافع ملت باشند.
رابطه حکمرانان و مردم رابطه ای دو سویه هست و 
باید هر دو به سهم مساوی در سود و زیان انچه می 
اندیشند و عمل می کنند گره بخورند وگرنه در هیچ 
معامله ای سوداگری یکطرفه رضایتمندی نخواهد 

داشت.
اگرچه رفتار معاون رییس جمهور در حضور میدانی 
برای رسیدگی به حال و احوال بازار شایعات کمبود 
بنزین و مشکلات تامین سوخت تا حدودی موجب 
جو ارامی شده است اما تا کی و کجا اینگونه می توان 

رفت و سرزد و میدان داری کرد؟

یادداشت

سالی یک بار مدیران ارشد استانی از استاندار گرفته تا برخی مدیران 
کل، به مناسبت روز خبرنگار پای درد دل خبرنگاران می نشیند، اما 
خواسته های تکراری خبرنگاران در هر سال نشان می دهد، استاندار 
گیلان فقط سنگ صبور خوبی است و تنها می تواند برای برآورده 
شدن ارزوی رسانه ها دعای خیر کند ولاغیر؛ چرا که سالهاست می 
شنویم خبرنگاران درگیر چالش مسکن ملی و بیمه تکمیلی هستند، 
چالش هایی که حتی مدیرعامل خانه مطبوعات گیلان امسال از زبان 
آوردن مجدد آن جلوی مدیر ارشد اجرایی استان در روز خبرنگار اظهار 
شرم داشت، اما به سیم آخر زد و گفت: اراده لازم برای خانه دار شدن 

اصحاب رسانه در بین مسئولان استان گیلان وجود ندارد.
به گزارش خط اول، میلاد ابراهیمی که روز چهارشنبه اول شهریور 
برخی  به مشکلات  روز خبرنگار سخن می گفت؛  در همایش  ماه 
علیرغم  گفت:  و  کرد  اشاره  مسکن؛  حوزه  در  استان  خبرنگاران  از 

دستورات نماینده عالی دولت در گیلان و پیگیری های انجام شده، 
تاکنون اقدامی در این خصوص صورت نگرفته است.

و  راه  سازمان  مدیریت  راس  در  موجود  ثباتی  بی  به  اشاره  با  وی 
شهرسازی گیلان اظهار داشت: از سال گذشته طبق مکاتبه اداره کل 
راه و شهرسازی 2 مرتبه لیست خبرنگاران متقاضی مسکن ارسال 

شده است، ولی تاکنون قدمی در این راستا برداشته نشده است.
مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه های گیلان با بیان اینکه اصحاب 
رسانه در گیلان یکی از زحمتکش ترین اقشار در جامعه هستند، اظهار 
کرد: در استان گیلان بیش از 400 رسانه فعالیت دارند که به حل 
مشکلات این استان در حوزه های مختلف کمک می کنند و امید می 

رود مدیران نیز برای برطرف شدن مشکلات اینان قدمی بردارند.
اما در حالیکه مدیرعامل خانه مطبوعات استان گیلان پیشتر خبر از 
توافق200 واحد مسکن برای اصحاب رسانه در گیلان با اداره کل راه 

و شهرسازی داده بود، استاندار گیلان پشت تریبون می رود و خیلی 
راحت می گوید بطور کل 240 واحد نهضت ملی مسکن برای گیلان 
داریم که ۶0 واحد آن برای خبرنگاران واجد شرایط در نظر گرفته 
شده است . ۶0 واحدی که به گفته ابراهیمی؛ همین هم هنوز روند 

اجرایی آن هم در هاله ای از ابهام قرار دارد.
اما اگر روزی از هله ابهام هم بدر اید، لیست دویست نفری و شصت 
واحد آپارتمان را چگونه باید تراز کرد، چه کسی حاضر است از حق 
نشینش  اجاره  همکار  تا  دهد  ادامه  نشینی  اجاره  به  و  بگذرد  خود 
صاحب خانه شود، اگرچه خبرنگاران دل بزرگی دارند اما او تنها نیست 
و سرپرست یک خانوار است و مجبور است آنها را نیز لحاظ کند؛ 
آنطور که بویش می آید خانه مطبوعات اول باید زجر بکشد تا این 
شصت واحد را زنده کند و سپس کلی ناله و نفرین نصیبش کند تا 

تقسیمش کند.

نماینده  یک  اظهارات  به  تند  واکنش  در  شهرداری  عمومی  روابط 
مجلس گفت: اگر خرید زباله سوز قابلیت اجرایی داشت، چرا این نسخه 

را برای سراوان تجویز نمی کنید؟
به گزارش دیارمیرزا، روابط عمومی شهرداری خمام نسبت به اظهارات 
محمدرضا احمدی سنگری یکی  از نمایندگان مردم رشت  و خمام در 
مجلس شورای اسلامی درخصوص لزوم خرید زباله سوز برای سایت 

زباله خواچکین واکنش نشان داد.
در بخشی از متن جوابیه به نزدیک شدن به فصل انتخابات و طرح 
مطالب پوپولیستی از سوی برخی از افراد شناخته شده طی 3 سال و 
اندی از عمر مجلس یازدهم اشاره شده و عنوان گردیده: این اظهارات 
بیانگر عمق ناکارآمدی و ضعف عملکردی در حوزه انتخابیه ایشان 

است.
به گفته ی روابط عمومی شهرداری، همه مردم شهر خمام استحضار 
دارند که طی 2 سال اخیر مدیریت شهری همه توان خویش را به کار 
با  شهری  عمران  توسعه  و  زیرساختی  مشکلات  نه تنها  که  بسته 
سرعت به پیش برود، بلکه درصدد است تا دغدغه مردم عزیز شهر در 

آینده نزدیک برای همیشه بابت دفع بهداشتی زباله حل گردد.

در ادامه این جوابیه، آمده است: آقای نماینده؛ از بودجه 1۵ میلیارد 
تومانی در اختیار جنابعالی در سال 1401 و بودجه 2۵ میلیارد تومانی در 
سال 1402 چند ریال به جمعیت 2۵ هزار نفری شهر خمام اختصاص 

یافته؟ طرح مطالب کلیشه ای خرید زباله سوز از سوی شهرداری خمام 
توسط جنابعالی اگر قابلیت اجرایی داشت، چرا تاکنون همین نسخه را 
برای سایت زباله سراوان تجویز ننموده اید؟ چرا همواره تمایل دارید 

که افکار عمومی شهروندان را به تمسخر بگیرید؟
در جوابیه شهرداری با اشاره بر اینکه آیا رفتارها و گفتارهای شما طی 
دوره نمایندگی جز هزینه برای نظام و مردم گیلان چیز دیگری به 
همراه داشته، ذکر شده: بهتر نیست از تجارب تلخ تحریک و قراردادن 
مردم عزیز و دردمند سراوان در مقابل مسوولین و حاکمیت درس 
بگیرید و به جای فرافکنی، به دنبال التیام آلام و دردهای مردم حوزه 

انتخابیه و حل مشکلات معیشتی آنان باشید؟
در پایان، خاطرنشان گردیده: بهتر است با طرح موضوعات نسنجیده 

نمک بر زخم مردم نپاشید و خون به دل مردم نکنید!
گفتنی است، احمدی سنگری با انتقاد از وضعیت زباله ها در خواچکین 
گفت: یک مشکل بزرگ در خواچکین در حال رخ دادن است قبلا 
برای زباله آن منطقه پیمانکار پیدا کردیم که این مشکل را حل کنند 
ولی گفتند که مشکل خواچکین حل شده در حالی که هفته پیش که 

به آنجا رفته بودم وضعیت آن منطقه نامطلوب است.
 وی با تاکید بر اینکه پیگیر بهداشت و سلامت مردم هستیم، افزود: 
دنبال زباله سوز بروید زیرا شیرابه های آن مستقیم وارد زمین های 

کشاورزی می شود.

پس از برگزاری نشست مجمع عمومی کانون، کمیسیون پارلمانی 
مجلس  اخیر  مصوبات  پیرامون  گیلان  دادگستری  وکلای  کانون 
به شرح ذیل صدر  بیانیه ای  نهاد وکالت  به  ناظر  اسلامی  شورای 

کرد.
نهادهای مدنی مستقل  از معدود  امروز کانون وکلای دادگستری 
در کشورمان تلقی شده که از قدمت طولانی در خدمات رسانی و 
تظلم خواهی عموم از دادگستری برخوردار است اگر ماهیت مستقل 
با تغییر دولت ها و سیاست ها و آمد و شدهای مجالس  کانون وکلا 
آن   ، نگردیده  اضمحلال  و  تغییر  دستخوش  تاکنون  گوناگون 
مرهون شیوه خود انتظام و پویایی کانون وکلاست که ساحت آن را 
از دخالت و دگردیسی حکمرانان  همواره مصون نگه داشته است .

کسب  محیط  “بهبود  عنوان  تحت  روزها  این  آنچه  ؛  الاسف  مع 
و کار و تقویت تولید “ در مصوبات مجلس محترم  و در تغایر با 
تقویت  به  منجر  تنها  نه  نظام شاهدش هستیم  سیاست های کلی 
نهاد وکالت نخواهد شد بلکه ماهیت مستقل آن را از درون تهی 

کرده و فقط پوستینی با لعاب استقلال بیش نخواهد ماند .
نه  که  ساخته  خاطرنشان  را  مجلس  محترم  نمایندگان  محضر 

نمایندگان  آن  طلق  ملک  مجلس 
الی الابد  محترم و نه “کانون وکلا “ 
در تصدی ماست آنچه شما به عنوان 
گریبان  می کنید  وضع   “ قانون   “
شما  که  گرفت  خواهد  را  نسل هایی 
خادمشان  نیز  ما  و  نکرده  انتخاب  را 
خانه  این  اگر  که  چرا   ، بود  نخواهیم 
سست و ناامن شود فرزندان ما و شما 
دیگر در مقابل جبارین و ظالمین زمان 
خود بی دفاع مانده و شاید روزی حتی 
شما نمایندگان محترم نیز آرزوی وجود 
نهادی مستقل به منظور دفاع از حقوق 

حقه خویش را داشته باشید 

قضایی  مراجع  عالی ترین  از  یکی  که  وصفی  با  حاضر  شرایط  در 
به  نسبت  نظارت  به  قادر   ) قضات  انتظامی  عالی  )دادگاه  کشور  
دادگستری می باشد  کانون  های وکلای  تصمیمات هیات مدیره 
و نقطه اتصال کانون وکلای دادگستری به حاکمیت نیز واضح و 
مبرهن  بوده دخالت سایر نهادهای غیر مرتبط با نهاد قضاوت و 
وکالت یا احاله کانون های وکلای دادگستری به قوه مجریه ترجیح 

بلامرجح است .
به  استمساک  با  اساسی  قانون  نگهبان  محترم  شورای  است  امید 
که  ایران  اسلامی  جمهوری  اساسی  قانون  رکین  ارکان  و  اصول 
مرجع رسمی تظلم خواهی را صرفاً دادگستری دانسته و نهاد وکالت 
نیز از استلزامات این تظلم خواهی تلقی می گردد به جد از ورود و 
عمل  به  جلوگیری  حیطه  این  به  نامرتبط  نهادهای  سایر  دخالت 
آورده و از نقض صریح مفهوم استقلال و جایگاه وکیل در منظر 

افکار عمومی احتراز فرمایند.
ابراز  ضمن  گیلان  دادگستری  وکلای  کانون  پارلمانی  کمیسیون 
تاسف و نگرانی عمیق از رویه ی حاکم در مصوبات اخیر برخی از 
ارکان مجلس شورای اسلامی و اظهارنظرات افراد غیر متخصص 
بدینوسیله  در حیطه تخصصی وکالت، 
عرصه  و دلسوزان  حقوقدانان  جمیع  از 
عظام  ومراجع  علما  از  اعم  عدالت  ی 
محترم  اعضای  سایر  و  فقها  خاصه 
شورای نگهبان ، وکلا ، قضات ، اساتید 
وزین  مکتب  معلمین  و  مدرسین   ،
بازنگری  به  اهتمام  منظور  به  حقوق 
مذکور  ناصحیح  مصوبات  اصلاح  و 
در راستای صیانت از حقوق ملت و در 
و  منصفانه  دادرسی  اصل  رعایت  مقام 
پاسداری از کیان دفاع دعوت به عمل 

می آورد.

مدیرعامل خانه مطبوعات گیلان به سیم آخر زد

اگر خرید زباله سوز قابلیت اجرایی داشــت، چرا این نسخه را برای سراوان تجویز نمی کنید ؟

کانون وکلا خانه ی خودتان است
خانه خود را خراب نکنید 

برای خانه دار کردن خبرنگاران ؛

واکنش تند شــهرداری خمام به اظهارات احمدی سنگری: خون به دل مردم نکنید!

بازداشت اعضای یک تیم تشکیلاتی 
اغتشاشگر در استان گیلان

یک تیم مرتبط با عناصر بیگانه که در حال برنامه
ریزی و اقدام برای دامن زدن به آشوب و خرابکاری 
در سالگرد اغتشاشات پاییز گذشته بود توسط سربازان 
گمنام امام زمان )عج( در اداره کل اطلاعات استان 
گیلان شناسایی و کلیهّ ی اعضای آن بازداشت شدند.

اطلاعات  اداره  کل  تسنیم،  خبرگزاری  گزارش  به 
تیمِ تشکیلاتی 12  این  اعلام کرد:  استان گیلان 
نفره که سابقه  ی فعالیت  های ضدامنیتی متعددی در 
اغتشاشات سال گذشته را نیز داراست، با شناسایی و 
گردآوردن دیگر افراد سابقه  دار در آن وقایع و فریب 
آن ها، در حال  نمودن  از جوانان و متشکل  تعدادی 
فراهم آوردن مقدمات اغتشاش و ناامنی در سطح 
استان گیلان و برخی شهرستان های استان کردستان 
بود که تمام اعضای آن در روز چهارشنبه 2۵ مرداد 

ماه دستگیر شدند.
دو نفر از سرکردگان این تیم تشکیلاتی در دوره

 های براندازی نرم که توسط سرویس  های اطلاعاتی 
دشمن در خارج از کشور برگزار شده  اند آموزش دیده 
ارتباط  حفظ  ضمن  کشور،  به  مراجعت  از  پس  و 
با برگزارکنندگان شناخته شده  دوره  ها، مبالغ قابل 

توجهی پول از آن ها دریافت کرده  اند.
از نکات قابل تأمل آن است که پول های دریافتی 
از مبادی پیش گفته، در پوشش کمک به خانواده ی 
آسیب دیدگان وقایع سال گذشته بوده اما در عمل 
جز درصد اندکی، آنهم برای رعایت پوشش، محل 
هزینه ی مابقی وجوه دریافتی وضعیت نامشخصی 

دارد که در دست بررسی است.
از دیگر فعالیت های ضدملیّ این گروه، ارتباط مداوم و 
همکاری با شبکه  تروریستیٔ  صهیونیستی موسوم 
به اینترنشنال است. اعضای گروه با فراخوان تعدادی 
مشخص  مکان های  و  زمان ها  در  خود  مرتبطین  از 
شده و انجام رفتارهای هنجارشکن، از آن صحنه ها 
فیلمبرداری کرده و تصاویر تهیه شده را به رسانه های 
معاند ارسال می  کردند. علاوه بر آن، به  طور سازمان

مقطع  در  متوفی  افرادِ  خانواده  های  با  شده  دهی 
اغتشاشات پاییز گذشته )اعم از مرتبط یا غیرمرتبط 
با آن وقایع( ارتباط برقرار کرده و آن ها را به انتساب 
فوت افراد در گذشته به اغتشاشات، و انجام اقدامات 
اعتراضی و ایذایی در سالگرد درگذشت بستگان خود، 

تحریک می  کردند.
 تمام اقدامات ایذایی و ضدامنیتی این تیم مستندسازی 

و به استحضار مرجع محترم قضایی رسیده است.

خبر
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اتاق  پژوهش های  مرکز  گزارش  براساس 
اتاق  و  اصناف  اتاق  بازرگانی،  )اتاق  ایران 
در  کار  و  کسب  محیط  شاخص  تعاون(، 
ای  پله   1۸ سقوط   ،1402 بهار  در  گیلان 

نسبت به سال 1400 را نشان می دهد.
گیلان که در پایش سال 1400، رتبه هفتم 
در سطح کشور را داشت، در آخرین پایش 
اتاق ایران که یک گزارش رسمی، معتبر و 
ایستاده  ام   2۵ رتبه  در  است،  استناد  قابل 
است تا پس از ۶ استان، بدترین وضعیت را 
در میان استان های سراسر کشور در بحث 

محیط کسب و کار داشته باشد.
دهنده  نشان  کار  و  کسب  فضای  شاخص 
برای  استان  هر  بودن  مناسب  و  سهولت 
انجام فعالیت های اقتصادی و تجاری است.

از  یکی  وکار  کسب  محیط  بهبود  امروزه، 
اقتصادی  توسعه  راهبردهای  ترین  مهم 
هر کشور به شمار می رود و هرچه محیط 
کسب وکار شرایط بهتری داشته باشد، بهره 
بیشتر  کارآفرینی  های  فرصت  از  برداری 
شده و عملکرد اقتصاد و خلق ارزش و ثروت 

در آن جامعه نیز بیشتر می شود.
بر اساس نتایج حاصل از پایش ملی محیط 
فعالان   ،1402 بهار  در  ایران  کسب وکار 
به  پایش،  این  در  مشارکت کننده  اقتصادی 
ترتیب سه مؤلفه »غیرقابل پیش بینی بودن 
و تغییرات قیمت مواد اولیه و محصولات«، 
و  بانک ها«  از  مالی  تأمین  »دشواری 
و  مقررات  و  قوانین  سیاست ها،  »بی ثباتی 
را  کسب وکار«  بر  ناظر  اجرایی  رویه های 
کسب وکار  محیط  مؤلفه های  نامناسب ترین 
ارزیابی  مؤلفه ها  سایر  به  نسبت  کشور 

کرده اند.
پایش ملی محیط کسب وکار ایران در بهار 
ارزیابی  بدترین  )نمره   ۶.0۵ عدد   1402
برای  این رقم  نشان می دهد.  را  10 است( 
میانگین  به  نسبت  که  است   ۶.1۸ گیلان 

کشور وضعیت به مراتب بدتری دارد.
نگاهی به آمار ارائه شده در این گزارش در 
۶ سال اخیر، عمق فاجعه را در گیلان نشان 

می دهد.
در حالی که براساس این پایش، گیلان در 
سال ۹۶ توانسته بود در رتبه اول، در سال 
رتبه  رتبه دوم و در سال 1400 در  ۹۸ در 
کشور  در سطح  کار  و  فضای کسب  هفتم 
عالی  نماینده  و  دولت  تغییر  با  گیرد،  قرار 
و  مدیریتی  ضعف  تشدید  و  گیلان  در  آن 
با  گیلان  استان،  در  نابسامانی ها  افزایش 
یک سقوط بزرگ در پایش سال 1401، در 
رتبه 20 و در پایش بهار 1402، در رتبه 2۵ 
و در قعر جدول فضای کسب و کار کشور 

قرار گرفته است.
است  تاییدی  مهر  حقیقت  در  گزارش  این 
تمامی  دفاع  غیرقابل  و  عملکرد ضعیف  بر 
گیلان  نمایندگان  و  مسئولان  مدیران، 
در  که  آن  جای  به  اخیر،  سال های  در  که 
استان  کار  و  کسب  فضای  بهبود  راستای 
قدم بردارند، چوب لای چرخ اقتصاد گیلان 

گذاشته اند.
این گزارش که در تضاد کامل  تامل در  با 
مدیران  و  استاندار  ادعاهای  و  اظهارات  با 
اقتصادی استان است، اکنون بهتر می توان 
دلیل فرار سرمایه گذاران از گیلان را متوجه 
کار  و  کسب  فضای  وقتی  که  چرا  شد، 
مسموم و نامناسب باشد، کمتر کسی ریسک 

سرمایه گذاری بزرگ در آن را می پذیرد.
از سویی دیگر تبعات اقتصادی و اجتماعی 
است.  پوشی  چشم  غیرقابل  موضوع  این 
آسیب های  سایر  و  طلاق  سرقت،  افزایش 
که  است  مشکلاتی  از  بخشی  اجتماعی 
گیلان  در  کار  و  کسب  فضای  تضعیف  با 

تشدید شده است.
از  خاصی  هنر  گفت  بتوان  جرئت  به  شاید 
سوی مسئولان استان نیاز است که این گونه 
در طی دو سال، تیشه به ریشه فضای کسب 
و کار گیلان زده شود و این استان بیش از 
پیش، در حوزه اقتصاد و توسعه عقب بیفتد.

خبر

دستیار استاندار 
در امر مردمی سازی 

دنبال حقوق خودش
 یا مردم!؟

رییس مرکز آموزش بازرگانی گیلان گفت: وجود ۸۵ شرکت دانش 
ارتقای کمی و  برای  لزوم همت مضاعف  نشانگر  بنیان در گیلان 

کیفی فعالیتهای دانش بنیان در عرصه صنعت استان است.
روهام قلیچی در نخستین مراسم »تجلیل از واحدهای شهرصنعتی 
رشت با رویکرد فناورانه« که با تقدیر از 1۷ شرکت برتر شهرصنعتی 
با  رشت  شهرصنعتی  برتر  شرکت های  گفت:  بود،  همراه  رشت 
معیارهایی همچون تولید و خدمات دانش بنیان، آموزش های دانش 
پژوهشی،  و  تحقیقاتی  با موسسات  کارکنان، همکاری  برای  بنیان 
تجهیز و نوسازی و نوآوری در محصول و فرآیندهای تولید، مورد 
ارزیابی کمیته ای متشکل پارک علم و فناوری، دانشگاه فنی و حرفه 
ای، شهر صنعتی رشت و مرکز آموزش بازرگانی قرار گرفته و 1۷ 

شرکت در این رویداد منتخب و مورد تجلیل قرار گرفتند.
وی در ادامه با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب در خصوص اهمیت 
بدانیم  باید  برای توسعه دانش در صنعت  بنیان گفت:  حوزه دانش 
مسائل  حل  راه  و  است  ها  محور  کدام  حول  کشور  اصلی  مسائل 

چیست.
قلیچی ادامه داد: امر پژوهش مختص دانشگاه و موسسات پژوهشی 
است ولی حل مسایل و مشکلات کشور در حوزه تکنولوژی وظیفه 

شرکت های دانش بنیان است.
وی با بیان ضرورت ورود دانشگاه ها در مباحث دانش بنیان افزود: 
توسعه فعالیت های دانش بنیان در دانشگاه ها امری است که در آن 
دانشجو باید محور حل مسایل قرار بگیرد و از فضاهای خوب ایجاد 
شده در دانشگاه ها برای فعالیت های دانش بنیان با هدف حل مسائل 

و مشکلات صنعت مورد استفاده قرار گیرند.
ارزیابی صلاحیت  قوانین  با  اجرایی  آشنایی دستگاه های  وی، عدم 
شرکتهای دانش بنیان و انواع محصولات و خدمات دانش بنیان، عدم 
با یکدیگر و شناخت  همکاری موثر دستگاه های اجرایی در تعامل 
فناوران  برخی  مشکل  ای،  رشته  بین  شرکت های  و  محصولات 
دانشگاه  استان در حوزه تجاری سازی محصولات، عدم محوریت 
های استان در اکوسیستم دانش بنیان، نقش کمرنگ شرکت های 
ها  استارتاپ  بودن  کمرنگ  بنیان،  دانش  حوزه  به  ورود  در  خلاق 
انزلی  آزاد  منطقه  ظرفیت  از  استفاده  عدم  سرمایه گذار،  جذب  در 
در انتقال تکنولوژی و دستاوردهای فناورانه به خارج از کشور را از 
جمله معضلات موجود در این عرصه عنوان کرد. قلیچی با اشاره به 
آمارهای موجود گفت: هم اکنون ۸۵ شرکت دانش بنیان در سطح 
استان گیلان در حال فعالیت هستند و این در حالی است که حداقل 
200 شرکت صنعتی در استان قابلیت تبدیل شدن به شرکت های 

همت  ضرورت  نشانگر  تعداد،  این  و  دارند  را  بنیان  دانش  نوپای 
مضاعف برای ارتقای کمی و کیفی فعالیتهای دانش بنیان در حوزه 
صنعت است. وی افزود: البته افزایش رویکرد به سمت دانش بنیان 
شدن شرکت های فعال در گیلان نیازمند ترویج و ارائه مشاوره  های 
لازم در این زمینه است که مرکز آموزش بازرگانی و گروه دانش بنیان 

کاشف آمادگی لازم برای ارائه این مشاوره ها را دارد.
به گزارش ایسنا، شرکت های فولاد آناهیتا گیلان، سبحان انکولوژی، 
شعله صنعت، کاسپین تامین، پایاکلاچ، دیبافراز آرین، دفتر طراحی 
فولاد  مجتمع  گیلان،  نسیم  کارآفرینان  فرزانگان،  محرکه  قوای 
گیلان، سبحان دارو، پارس زرآسا، بهداشت کار، فرآوری و ساخت 
قطعات خودرو، زیست فرآورد پارس، صفا درمان کاسپین، پاک پارس 
پرند و کاوش کنترل به عنوان واحدهای برتر در عرصه فناوری و 

نوآوری در شهر صنعتی رشت تجلیل شدند.
رئیس پارک علم و فناوری گیلان: رسالت پارک علم و 

فناوری ایجاد ارتباط بین علم و صنعت است

رئیس پارک علم و فناوری گیلان گفت: رسالت پارک علم و فناوری 
ایجاد ارتباط بین علم و صنعت است.

به گزارش مهر، عبدالله حاتم زاده صبح دوشنبه در نخستین مراسم 
لزوم  بر  فناورانه  با رویکرد  از واحدهای شهر صنعتی رشت  تجلیل 
و  علم  و گفت: خدمت  کرد  تاکید  و صنعت  علم  متقابل  همکاری 
نوآوری به صنعت و در قبال آن خدمت صنعت به علم و نوآوری 

حلقه ای مفقوده در حوزه صنعت استان است.
وی افزود: چنانچه این ظرفیت های صنعت و علم به هم پیوند داده 
شود شاهد افزایش چشمگیری در ایجاد ارزش افزوده و افزایش درآمد 

سرانه و رشد اقتصادی خواهیم بود.
ارزشمندی  بسیار  شرکت های  اکنون  هم  کرد:  اضافه  زاده  حاتم 
با  بعضاً محصولاتی  تولید هستند که  فعالیت و  در گیلان در حال 

تکنولوژی بسیار بالا را تولید می کنند.
وی با ابراز خرسندی از توانمندی های شرکت های دانش بنیان در 
گیلان ادامه داد: رسالت اصلی پارک علم و فناوری به عنوان حلقه 

واسط دولت و صنعت ایجاد ارتباط بین علم و صنعت است تا از سویی 
نیازمندی های  دیگر  از سویی  و  علم  توسط  را  کاستی های صنعت 
عملی و کاربردی علم را با صنعت پوشش داده و بتواند در توسعه 

صنعت و ایجاد نوآوری در صنعت و خلق ارزش نقش آفرینی کند.
و  اشخاص  کرد:  تصریح  گیلان  فناوری  و  علم  پارک  رئیس 
و  علم  پارک  حمایت های  مورد  نو  فکر  و  ایده  دارای  شرکت های 

فناوری قرار می گیرند.
رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای گیلان: ایجاد تعامل بین 
ای  و حرفه  فنی  رویکرد  ترین  و صنعت مهم  دانشگاه 

است
رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای گفت: ایجاد تعامل قوی و سازنده بین 
دانشگاه و صنعت از مهم ترین رویکردهای دانشگاه فنی و حرفه ای 

برای کاربردی کردن آموزش ها، علوم و فنون صنعتی است.
به گزارش مهر، رسول شمشادی صبح دوشنبه در نخستین مراسم 
تجلیل از واحدهای شهر صنعتی رشت با رویکرد فناورانه اظهار کرد: 
دانشگاه فنی و حرفه ای 1200 مدرس و 140 کارگاه و آزمایشگاه 
پراکنده در سراسر استان هم اکنون ۸ هزار دانشجو تحت آموزش و 

تعلیم در اختیار دارد.
شمشادی افزود: سطح آموزش های کاربردی در این دانشگاه به حدی 
دانشجوی ساماندهی شده در طرح ساماندهی  از 2 هزار  است که 
فارغ التحصیلان فقط 100 نفر جویای کار بودند و بقیه یا به صورت 
مستقل وارد بازار کار شده و یا برای همکاری جذب صنایع مختلف 

شدند.
با صنایع مختلف در  نامه همکاری  انعقاد 100 تفاهم  از  شمشادی 
سطح استان خبر داد و افزود: طی این تفاهم نامه ها نیازهای آموزشی 
و صنعتی به دانشگاه ارائه می شود و نیروهای آموزش دیده در همان 
رشته های مورد نیاز به صنایع معرفی می شوند و یا دوره های آموزشی 

لازم به کارکنان، پرسنل و کارگران همان صنعت ارائه می شود.
وی همچنین از طرح حضور هیأت علمی در صنعت خبر داد و افزود: 
در این طرح نیز با حضور اساتید و هیأت علمی دانشگاه به مدت ۶ 
ماه در واحد صنعتی، مشکلات بخش مورد نظر بررسی و راهکارهای 

علمی حل معضلات به واحد صنعتی پیشنهاد می شود.
دانشگاه  ما یک  دیدگاه  از  واحد صنعتی  اضافه کرد: هر  شمشادی 
است از این رو ایجاد تعامل قوی و سازنده بین دانشگاه و صنعت از 
مهم ترین رویکردهای دانشگاه فنی و حرفه ای برای کاربردی کردن 

آموزش ها و علوم و فنون صنعتی است.

دپارتمان  ابتکار  به  خبری  عکاسی  تور  و  دورهمی  نخستین 
رویدادسازی روزنامه معین با عنوان بوم تا بوم هفته پایانی مرداد 

ماه در بومگردی زیال اکولوژ برگزار شد.
در  معین  روزنامه  خبرنگار  از  نقل  به  و  اول  خط  گزارش  به 
شهرهای  خلاق  عکاسان  حضور  با  که  عکاسانه  رویداد  این 
»زیال  بومگردی  میزبانی  به  آستارا  و  فومن  لاهیجان،رشت، 
بوم گردی و  معرفی ظرفیت های  آن  برگزار شد هدف  اکولوژ« 
نگاهی دیگر می  با  از گردشگری گیلان  این بخش  جاذبه های 
باشد که در فضایی صمیمی و هم اندیشانه نخستین دوره از این 

رویداد سازی رقم خورد.
در این ویژه برنامه یک روزه نشست و گفتمان عکس با برپایی 
از  گذشته  سال  که  بندر  تا  بندر  تورهای  عکاسان  آثار  نمایشگاه 
سوی دپارتمان رویداد سازی روزنامه معین برگزار شد به نمایش 
در آمد و باتوضیحات فنی و محتوایی توسط نادر معصومی طراح 
عنوان  با  محور  عکس  گردهمایی  مجموعه  از  دوره  این  دبیر  و 
با  نظر  تبادل  و  بررسی  مورد  زیباشناسی  منظر  از  بوم«  تا  »بوم 

حاضرین در برنامه قرار گرفت.
منتخب  پژوهشگر  و  شناس  باستان  میرصالحی  مادی  سید  دکتر 
کار  و  معین  روزنامه  سازی  ردیداد  دپارتمان  عکاسی  تورهای 
بعنوان  بوم  تا  بوم  تور  این  در  که  فرهنگی  گردشگری  شناس 
تاریخچه سفر و  پیرامون  با سخنرانی  مهمان ویژه حصور داشت 
ترسیم الگوهای پویای گردشگری بومی در جمع مدعوین عکاس 
و مهمانان بوم گردی زیال اکولوژ مباحث جالب و آموزنده ای را 
ارایه و با معرفی منابع متنوع موجود اعضا و شرکت کنندگان را 

به مطالعه بیشتر کتب منتشره در این حوزه دعوت و به راهنمایی 
انان از منظر شناخت عمیق به سوژه های عکاسی در این حوزه 

پرداخت.
اکولوژ  زیال  بومگردی  مدیر  زیال  اسفندیار  اول،  به گزارش خط 
عهده  بر  هم  را  ایران  ورزشی  گردشگری  انجمن  ریاست  که 
ارایه توضیحاتی پیرامون این  ادامه این برنامه هنری به  دارد در 

مجموعه گردشگری و طراحی و ساخت آن پرداخت.
و  بومی  مصالح  با  مجموعه  این  چوبی  های  سازه  گفت:  وی 
طراحی ان نیز منطبق با منطقه و سازگاری و هم خوانی ساختاری 
و ارگانیک با محیط داشته و از ویژگی ها و ظرفیتهای نو آورانه 

این بوم گردی تلقی می شود.
وی ادامه داد: ساختمان اصلی این مجموعه را در واقع باید جزو 
برای  که  دانست  کشور  طبقه  چهار  چوبی  و  تلاری  سازه  اولین 
بخش  در  ان  طراحی  تیم  و  مدیریت  این  توسط  بار  نخستین 
خصوصی اجرا و ساخته شده است که در نوع خود قابل مطالعه و 
بررسی و بهره برداری است.وی افزود : مجموعه زیال اکولوژ که 
با خروج از رشت در مسیر جاده فومن و پس از رودخانه پسیخان 
در روستای لیشاوندان واقع شده است همه روزه با سرو غذاهای 
مهمانان  پذیرای  مجهز  و  دلنشین  فضایی  با  و  ارگانیک  محلی 
از  پدیرایی  برای  و ظرفیت های لازم  است  نقاط کشور  اقصا  از 

گردشگران خارجی را دارد.
به گزارش خط اول در ادامه این برنامه دکتر یونس رنجکش مدیر 
عکاس  هنرمندان  حضور  از  تشکر  ضمن  معین  روزنامه  مسوول 
اهداف  تبیین  به  اکولوژ  زیال  بومگردی  مدیربت  و  مدعوین  و 

پرداخت.وی  معین  روزنامه  سازی  رویداد  دپارتمان  های  برنتمه 
که  بندر  تا  بندر  خبری  عکاسی  تور  برگزاری  ادامه  در   : گفت 
با  و  معین  روزنامه  رویداد سازی  دپارتمان  از سوی  سال گذشته 
موفقی  تجربه  و  برگزار  استان  عکاسان  از  جمعی  فعالانه  حضور 
نیز در یک حرکت فرهنگی و هنری توسط بخش خصوصی برای 
گیلان  فرهنگی  و  اجتماعی  و  اقتصادی  های  بازشناسی ظرفیت 
راهبردی  شورای  عصو  دوستان  با  ریزی  برنانه  در  امسال  بود 
دپارتمان به سراغ تور بوم تا بوم رفتیم تا از منظری دیگرظرفبت 
دکتر  گفته  بکشیم.به  گزارش  و  تصویر  به  دا  بخش  این  های 
رویداد  مسیر  در  خبری  عکاسی  تورهای  این  برگزاری  رنجکش 
سازی از فرصت ها و بازشناسی و معرفی سرمابه های ملی کشور 

و استان به همگان است.
کنار  در  را  ها  برنامه  اینگونه  برگزاری  اهداف  از  دیگر  یکی  وی 
تولید محتوای رسانه ای گردهمایی دوستانه اهل فرهنگ و هنر 
از  مندی  بهره  و  اندیشی  هم  برای  حوزه  این  مندان  دغدغه  و 
تجربیات یکدیگر در مسیر تحول افرینی های روحی و اجتماعی 
و بالندگی های فرهنگی عنوان کرد.وی یاد اور شد : باید بتوانیم 
در هر فضایی فرصت زیست خلاقانه پیدا کرد و از زندکی بهره 
مند شد و یکی از بهترین زمینه های زیست خلاقانه بهره مندی 

از دریچه های تفس هنری است.
مدیر مسوول روزنامه معین ضمن سپاس از اقایان نادر معصومی 
سازی  رویداد  دپارتمان  خبری  عکاسی  تورهای  ررگزاری  مدیر 
روزنامه معین و اسفندیار زیال مدیریت بومگردی زیال اکولوژ و 
دکتر میر صالحی پزوهشگر مهمان برنامه تور و عکاسان و سایر 

و  کرد  امیدواری  اظهار  ها  مه  برنا  اینگونه  تداوم  برای  همراهان 
از  این دوره  پاباتی  اثر  به عنوان  بوم  تا  بوم  تور  به تدوین کتاب 
برنامه ها اشاره کرد.در اداامه تور عکاسی خبری بوم تا بوم چند 

برنامه نیز پیش بینی شد.
به گرارش خط اول و به نقل از خبرنگار روزنامه معین هنرمندان 
بوم  تا  بوم  آماتور و همراهان صمیمی که در گردهمایی  عکاس 
تدارک  و  برنامه  شده  بینی  پیش  های  آیتم  از  و  داشتند  شرکت 
محلی،خوراک  پوششهای  و  لباسها  همچون  جذابی  موضوعات 
، معماری منطقه  بومی  آرایی محلی،چهره های  شناسی و سفره 
ای ؤ که فراهم سازی گردید حضور یافتند و از آنان در پایان 

گردهم آیی با اهدای گواهی شرکت تقدیر گردید.
امیر  عادلی،  مهر،ساسان  راستی  ادنا  از  عبارتند  هنرمندان  این 
مریم  قلب،سیده  نیک  خاتون  زاده،ملک  حسن  ابراهیمی،ابراهیم 
رنجکش،مهران  قویدل،الهه  محمدی،فرشاد  گل  صالحی،الهه 
محمدی ،مسیح معصومی و جاوید شکوهمند، همچنین با اهدای 
این  اختتامیه  مراسم  طی  بوم  تا  بوم  تور  اولین  یادمان  تندیس 
زیال  بومگردی  مدیریت  زیال  اسفندیار  اقای  از  برنامه،  از  دوره 
اجرای  در  تلاش  پاس  به  نیز  و  ارزنده  میزبانی  پاس  به  اکولوژ 
به  برنامه  یادمان  بوم،تندیس  تا  بوم  تورهای  هدفمند  و  شایسته 

نادر معصومی اهدا گردید.
با  معین  روزنامه  رویدادسازی  دپارتمان  خبری  عکاسی  تورهای 
تدوام برنامه های مشابه بزودی دومین دورهمی عکس محور بوم 
نمایشگاه  برپایی  تورها  تمامی  پایان  در  آن  که حاصل  را  بوم  تا 
بزرگ عکس و انتشار آثار منتخب خواهد بود را اجرا خواهد کرد.

۸۵ شرکت دانش بنیان در گیلان فعالیت 

وزنامه معین برگزار شــد : نخستین تور عکاسی خبری بوم تا بوم به ابتکار ر

به گزارش حکایت گیلان در چند روز گذشته اسدالله عباسی استاندار گیلان با صدور حکمی 
، »سید یاسر بذله« مسئول هیات رزمندگان شهرستان صومعه سرا را به عنوان دستیار استاندار 
در امر مردمی سازی دولت منصوب کرد که این حکم در پرتال اطلاع رسانی استانداری نیز 

منتشر نشده است. 
پیگیری ها نشان می دهد این فرد که سابقه حضور به عنوان مدیر روابط عمومی فرمانداری 
صومعه سرا را داشته با حضور فرماندار فعلی از سمت خود عزل شده و از ادامه فعالیت وی 
جلوگیری شده است. وی با شکایت در هیات کارگری خواستار حقوق مزایا، بازگشت به کار، 
حقوق مرخصی استفاده نشده، بن کارگری، فوق العاده اضافه کاری، حق مسئولیت و تعطیل 

کاری خود شده است. 
واقعا امیدواریم ایشان به عنوان دستیار امر مردمی سازی همه این  حقوق و مزایا  را اول برای 
خودش نخواهد . زیرا ظاهر و عنوان  پست نشان می دهد که باید برای حقوق مردم تلاش کند.

وی که فاقد رابطه استخدامی با دستگاه های اجرایی است وفق این حکم در حالی به این 
انتخاب وی را  جایگاه منصوب گردید که معلوم نیست دستیار مردمی سازی رییس جمهور 

تنفیذ نموده است.
اسناد شکایت ایشان از فرمانداری صومعه سرا به حکایت گیلان ارسال شده و آماده پاسخگویی 

از جانب ایشان هستیم.



ویه؛ رنجی عمیق واردات بی ر
 بر جان برنجکاران گیلان

سایر  کنار  در  برنج  بی رویه  واردات  که  روزها  این 
مشکلات حوزه تولید این محصول استراتژیک رنجی 
عمیق بر جان برنجکاران گیلان تحمیل می کند، باید 
زنگ هشدار رکود این حرفه کهن در این خطه را جدی 

بگیریم.
برنج و شالیکاری ریشه در تاریخ گیلان دارد و با تار و پود 
فرهنگ غنی این خطه از کشورمان عجین شده است از 
برنج به عنوان غذای اصلی تا استفاده به عنوان مواد اولیه 
اصلی در تولید انواع غذاها، شیرینی و دسر و خانه سازی 
و ریختن دانه های برنج بر سر تازه عروس همه نماد این 

فرهنگ غنی و کهن دارد.
هنوز هم نان ها و شیرینی های خوشمزه گیلانی بر پایه 
استفاده از آرد برنج تهیه می شود که از آن جمله کاکا، 
رشته و خُشکار و نان کشتا را می توان نام برد و قطعا 
برنج جایگاه ویژه ای در میان 1۷0 نوع غذا و خوراک 
محلی این خطه دارد و از آن علاوه بر نان، فرنی، حلوا و 

شیرینی های خوشمزه دیگر درست می کنند.
این  از مشتقات  بلکه  برنج،  از  تهیه خوراک  فقط  نه 
محصول نیز استفاده های بسیاری می شود. پوست زبِر 
آن را با گِل رُس قاطی می کنند و آن را در گِل مالی 
ساختمان به کار می برند. دم کرده آن برای درمان ریزش 
مو تجویز می شود. برنج را در فَل خانه آتش می زنند و 

محصول خوش عطر برنج دودی تهیه می کنند.
در خاک گلدان و باغچه ها می ریزند تا گل و گیاه از 
یورش حلزون در امان بمانند. با سوزاندن آن حشره ها 
را هنگام شب از خانه می رانند. پوست نرم برنج را به 
برنج  ساقه  با  شوند.  قوی  تا  می دهند  لاغر  دام های 
)کولوش( شیروانی خانه، انبار و طویله را می پوشانند. از 
آن ریسمان، آویزه و زیر دیگی می بافند و از آویزه برای 

نگهداری ظروف غذا، هندوانه و کدو استفاده می کنند.
در همین رابطه مهیار خجسته یکی از شالیکاران استان 
گیلان در شهرستان شفت در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرد: با شرایط فعلی، شالیکاری برای همه سخت شده 
و دلیل آن عدم هم خوانی درآمد با هزینه تمام شده و 
زحمتی است که برای بالا آمدن ساقه های خوش عطر 

برنج متحمل می شویم.
حرفه ای  صورت   به  نسل  چند  اینکه  بیان  با  وی 
شالیکاری می کردیم، افزود: در بخش برنج از طریق 
بسیج سازندگی سعی کردیم کشاورزی اصولی را ترویج 
کنیم که با آزمایش خاک و کوددهی به موقع، محصول 
با کیفیت تری تولید کنیم ولی متاسفانه با هزینه های 
سرسام آوری که الان شالیکاران با آن مواجه هستند 
دیگر انگیزه ای برای پیگیری این مسائل باقی نمی ماند.

خجسته با اشاره به افزایش همه ملزومات کاشت، داشت 
و برداشت برنج، گفت: برخلاف تمام محصولات دیگر 
از جمله کود، سم و حتی دستمزد کارگری که رشد قابل 
توجهی داشتند قیمت برنج نسبت به سال قبل نه تنها 
افزایش نداشته بلکه حتی 40 درصد نیز ارزان تر شده 

است.
این شالیکار با تاکید بر این که یکی از دلایل این امر 
واردات بسیار بی رویه ای است که در زمینه برنج های 
خارجی انجام شده است و برخلاف وعده های دولت 
همچنان هم وارد می شود، افزود: از کشاورزی که کود 
را گران تر حتی تا 300 درصد نسبت به سال قبل می 
خرد تازه اگر کود اصل باشد زیرا کودهای تقلبی زیادی 
در بازار هستند چگونه انتظار می رود محصول خود را 

ارزانتر بفروشد.
خجسته ادامه داد: الان کشاورز روی یک گونی شالی 
یک میلیون و چهارصد هزار تومان ارزان تر از سال قبل 
می فروشد مگر چقدر درآمد داشته که این میزان ارزان تر 
هم بخواهد بفروشد؟ آنهم وقتی برخی محصولات حتی 
افزایش 100 درصدی داشته و گران شده  است و برای 
هر کارگر روزی یک میلیون تومان حق الزحمه پرداخت 

کرده است.
این کارآفرین عرصه کشاورزی با بیان اینکه امسال با 
توجه به تنش های آب و هوایی در فصل بهار، میزان 
برداشت برنج هم کمتر شده و این یعنی ضرر برای 
شالیکار، تاکید کرد: افرادی را می شناسم که بعد از سال ها 
شالیکاری می گویند برای سال بعد برنج نمی کارند و عده 
ای فرصت طلب نیز برای جبران ضرر خود برنج مرغوب 
را با محصولات با کیفیت پایین تر، مخلوط کرده و می 

فروشند.
در  برنج کاری  درنیابیم،  را  شالیکاران  اگر   افزود:  وی 
به  نمی توان  وضعیت  این  با  و  می شود  نابود  گیلان 
دیگران حال خوش داد و ترغیبشان کرد که وارد این 
حرفه شوند و انگیزه ای می شود برای فروش زمین های 
کشاورزی آنهم برای خریداران خارج از استان که با تغییر 

کاربری، ویلا سازی می کنند.
خجسته تصریح کرد: خریدارانی خارج از استان می آیند 
و این اراضی را مفت و با نازل ترین قیمت می خرند و این 
در حالی است که ما برای هر کاری روی زمین از جمله 
قطع درخت باید مالیات بدهیم و هیچ کدام از این رفتارها 
با شعار حمایت از کشاورز همخوانی ندارد و عملا نفس 

های کشاورزی و کشاورزان به شمارش افتاده است.

خبر
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آگاهی  آموزشی  کارگاه 
انزلی  تالاب  افزایی 
ویژه خبرنگاران 

ر شد برگزا

کاهش 1.۸0 سانتیمتری تراز خزر طی 10 سال و کاهش ۵0 سانتیمتری 
سطح آب این دریا در سال های 1400 و 1401 زنگ هشدار را برای سه 
استان ساحلی شمالی به صدا درآورده است که مبادا سرنوشتی مشابه 
دریاچه ارومیه در انتظار این دریا باشد و این منطقه محلی برای جولان 

توفان های محلی و گرد و خاک شود.
به گزارش ایرنا، سازمان بنادر و دریانوردی در تحلیلی که بر نوسانات دریای 
خزر و اثرات آن بر سواحل شمالی کشور در سال 1401 انجام داد میانگین 
تراز آب دریای خزر براساس داده های دریافتی از ایستگاه های ترازسنجی 
مستقر در سواحل، در بنادر آستارا، انزلی، نوشهر، امیرآباد و ترکمن منفی 
2۷.۸۵ متر است که نسبت به مدت مشابه سال 1400 کاهش حدود 30 

سانتی متری )دقیق منفی 2۷.۵۵( اتفاق افتاده است.
تراز آب دریای خزر در مناطق مختلفی از سواحل جنوبی این دریا در استان 
گیلان )خط ساحلی( از سال 2010 تا 2022 حدود 200 متر عقب نشینی 
کرده  و در خلیج گرگان ارتباط آبی آن بسته و قطع شده و پهنه ای گسترده 

در معرض خشکی قرار گیرفته است.
طبق بررسی های مرکز ملی مطالعات و تحقیقات دریای خزر برروی این 
پیکره آبی سطح آب دریای خزر در سال 1401 نسبت به سال 1400 
معادل 2۶ سانتی متر کاهش یافته و این اتفاق در شرایطی رخ داده که در 
سال 1400 سطح آب این دریا 24 سانتیمتر و در مجموع طی 2 سال اخیر 

نزدیک۵0 سانتیمتر افت داشته است.
مدیر مرکز ملی مطالعات و تحقیقات دریای خزر در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا گفت: طبق بررسی های انجام شده سطح آب دریای خزر در سال 
1401 نسبت به سال 1400 معادل 2۶ سانتی متر کاهش یافت. این در 
شرایطی است که در سال 1400 نیز سطح آب این دریا 24 سانتی متر 

افت داشت.
از  را  دوره ای  تغییرات  و  آب  نوسانات  بنی هاشمی،  معصومه  سیده 
ویژگی های بارز دریای خزر دانست که پدیده ای شناخته  شده در بین 
ساحل نشینان شمال کشور به شمار می رود و عنوان کرد: بررسی نوسانات 
آب  این دریاچه از سال 1۸3۷ میلادی در ایستگاه های تراز سنجی نشان 
داد رفتار دریای خزر با توجه به دوره های افزایشی و کاهشی به ویژه در 
۵0 سال اخیرافت وخیزهای زیادی داشته است که اثرات آن به وضوح در 

سواحل مشهود است.
به گفته وی ، طی سال های 1320 تا 13۵۶ شمسی سطح آب دریای خزر 
به طور کلی روندی کاهشی داشت و به پایین ترین سطح خود در سال 
13۵۶ رسید. پس ازآن در دهه ۶0 و ۷0سطح آب نزدیک 2.۵ متر تا سال 
13۷4 افزایش یافت و ازسال 13۷4 تا حال حاضر نیز تراز آب این دریاچه 

روندی کاهشی داشته است.
مدیر مرکز ملی مطالعات و تحقیقات دریای خزر با بیان اینکه دوره کاهش 
آب دریای خزر طی این سال ها دارای روند یکسانی نبوده است، اظهار 
کرد: از سال 13۸۵تاکنون سالانه سطح آب دریای خزر 10 سانتیمتر 
کاهش داشته اما بررسی های ما در سال گذشته نشان می دهد نزدیک 
به 2۷)2۶ بر اساس سال شمسی( سانتیمتر آب دریا کاهش سطح داشته 

است.
بنی هاشمی تصریح کرد: اگر چه تراز آب دریای خزر در شرایط کنونی 
تقریبا حدود منفی 2۸ است اما با توجه به بررسی شواهد و یافته های 
دیرینه شناسی، سطح آب این دریا ترازمنفی 3۵ متر نیز به خود دیده است. 
پس در تاریخ این منطقه پیش  ازاین سابقه چنین اتفاقی مشاهده شده 

وبررسی های علمی در منطقه نیز این مساله را تائید می کند.
کاهش ۱.۸۰ سانتیمتری تراز آب دریای خزر در ۱۰ سال 

اخیر
یکی دیگر از سازمان هایی که تغییرات تراز آب را در دریاهای جنوب و 
شمال کشور رصد می کند سازمان بنادر و دریانوردی است، ایستگاه های 
تراز سنجی بنادر شمالی و جنوبی به صورت روزانه تغییرات تراز آب را 
پایش می کنند در این راستا گفت وگویی با رئیس اداره ایمنی و حفاظت 
دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی گیلان داشتیم که اعلام کرد: نتایج تراز 
سنجی این سازمان طی دوره زمانی10 ساله نشان می دهد تراز آب خزر 

حدود 1۸0 سانتیمتر کاهش یافته است.
نیما فریدمجتهدی دکتری آب وهواشناسی و کارشناس اداره کل هواشناسی 
گیلان نیز گفت: کاهش تراز قائم آب در دریا منجر به عقب نشینی افقی 
چند برابری می شود، هم اینک در مناطق مختلفی از سواحل جنوبی دریای 
کاسپین نشانه های مشخصی از این عقب نشینی دریا از چند 10 متر تا چند 
صدمتر مشاهده می شود. به عنوان مثال؛ در آبادی لسَکوکلایه شهرستان 
آستانه اشرفیه گیلان خط ساحلی از سال 2010 تا 2022 حدود 200 متر 

عقب نشینی کرده است.
مدیرکل دفتر مخاطرات، زیست محیطی و مهندسی سازمان زمین شناسی 
و اکتشافات معدنی کشور به برهم ریختن تعادل آب ورودی و خروجی در 
استانهای گلستان و مازندران اشاره کرد و افزود: این مشکل در 2 استان 
دیگر بیشتر از گیلان مشاهده می شود. پسروی آب دریای خزر مهمترین 
تاثیر را بر تالاب میانکاله خواهد گذاشت و خطر عینی آن را در خلیج گرگان 
می توان دید، در این خلیج راه ارتباط آبی بسته و قطع شده و پهنه ای 
گسترده در معرض خشکی قرار گرفته است که اگر رطوبت منطقه تامین 
نشود سرنوشتی مشابه تالاب های خوزستان و سیستان و بلوچستان برای 

این خلیج متصور هستیم.
رضا شهبازی اظهار کرد: زمینی که روی آن زندگی می کنیم پیکره های 
آبی بسیاری دارد که از طرق مختلف آب گرفته و از دست می دهند، 
دریای خزر نیز یکی از این پیکره هاست که به طور مستقیم و غیرمستقیم 
از طریق رودخانه ها، روان آبها و آب های سطحی، جریان سطحی حوضه 
آبریز و یا چشمه های زیر سطحی تغذیه می شود و روش هایی که آب 
از دست می دهد نیز شامل تبخیر، نفوذ و خروج آب از زیر و حاشیه این 

پیکره است.
زنده  متمادی  را در طول سالیان  دریای خزر  آنچه  وی تصریح کرد: 
نگهداشته دستیابی به پایداری در منابع آب گیرنده و روش های از دست 
دادن آب است، حال چرا درسالهای اخیر دریای خزر با کاهش سطح آب 
روبروست باید متغیرهایی مانند ورودی ها و خروجی های آب مورد بررسی 

قرار گیرد تا به علت پسروی آب دریای خزر رسید.
دریای خزر از 130 رودخانه تغذیه می شود که بزرگترین آنها رود ولگاست 
که هرساله به طور میانگین 23۸ کیلومتر مکعب آب را وارد دریای خزر 
می کند و پس از آن رودهای کورا 1۹.۶، ترک ۷.4، اورال ۹.3 و سوالک 
چهار کیلومتر مکعب سالانه آب وارد دریا می کنند که ایران سهم ناچیزی 

از آن دارد.
4.3 درصد آب دریای خزر از رودخانه های ایران تامین می شود

آن  مهمترین  که  دارد  جریان  از40رودخانه  بیش  گیلان  استان  در 
رودخانه  سفیدرود است که ازکوههای چهل چشمه کردستان سرچشمه 
می گیرد وپس از گذشتن از مسیری پرپیچ و خم در نزدیکی بندر کیاشهر 

)۶۵کیلومتری شمال شرقی رشت( به دریای خزر می ریزد.
مدیرمطالعات پایه منابع آب شرکت آب منطقه ای گیلان با بیان اینکه 
میانگین حجم آب ورودی بلندمدت سالانه به دریای خزر از طریق 130 
رودخانه نزدیک 300 میلیاردمترمکعب برآورد شده است، گفت: کل آب 
ورودی درشرایط نرمال از ایران 12.۵ میلیارد مترمکعب معادل4.3 درصد 

کل آبهای ورودی به دریای خزر است.
عمران مومنی افزود: ورودی آب از رودخانه های استان گیلان به دریای 
خزر نیز هفت میلیارد متر مکعب معادل2.3 درصد می باشد که درشرایط 

خشکسالی این مقدار به ترتیب به مقدار یک و 2 درصد تنزل می یابد.
وی تاکید کرد: حدود ۸0 درصد کل حجم آب ورودی به دریای خزر 
معادل 240 میلیارد مترمکعب نیز از طریق رودخانه ولگا روسیه تأمین 
می شود که براساس آمار منتشره اکنون به ۶۵ میلیاردمترمکعب کاهش 
یافته است و این کاهش ۷3 درصدی به عنوان مهمترین علل افت تراز 

دریا درسنوات اخیر محسوب می شود.
رئیس اداره ایمنی و حفاظت دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی گیلان نیز 
با اشاره به سهم افزون بر ۸۵ درصدی رود ولگای در تغذیه و تامین آب 
دریای خزر گفت: به طور حتم نحوه مدیریت کشور روسیه بر آب رود ولگا 

روی سطح آب دریای خزر تاثیرگذار است.
علی منتصر کوهساری عنوان کرد: شواهد و قراین نشان می دهد روسیه 
و سایر کشورهای خارجی حاشیه خزر سیاست جدی و راهبردی برای 
برخورد با این مشکل اتخاذ نکرده اند. گرمایش زمین، کاهش دبی سایر 
رودخانه ها در حوزه آبریز خزر تاثیری بسیار کمتری از رود ولگا بر سطح 
آب خزر دارند ولی آنچه مشخص است سهم دریای خزر از رود ولگا 

کاهش جدی یافته است.
وی تصریح کرد : طی سال های اخیر نشست های مختلفی در حوزه دریای 
خزر برگزار شده و این موضوع مطرح و به بحث و بررسی گذاشته شده 
ولی تاکنون نتیجه خاصی حاصل نشده است. به یقین تعدیل و رفع اثرات 
سوء کاهش تراز خزر بر ذینفعان آن نیازمند تعاملات بیشتر منطقه ای و 

اتخاذ سیاست های مشترک توسط کشورهای حاشیه خزر خواهد بود.
مدیر مرکز ملی مطالعات و تحقیقات دریای خزر نیز در خصوص ورودی 
منابع آب از رودخانه ها گفت: بررسی ها از طریق سنجش میزان حجم 
آب درایستگاه های اندازه گیری ایران و سایر کشورهای حاشیه خزر انجام 
و مورد رصد و تحلیل قرار گرفته است که به عنوان یکی از مهم ترین 

عوامل در بررسی علل تغییرات سطح آب و همچنین پیش بینی وضعیت 
آینده منابع آب دریایی محسوب می شود. در این خصوص با توجه به 
و  ارزیابی  دریافت،  خزر  حاشیه  کشور  پنج  مابین  فی  همکاری های 

اشتراک گذاری اطلاعات صورت می گیرد.
سیده معصومه بنی هاشمی با اشاره به وسعت 3.۵ میلیون کیلومترمربعی 
حوضه آبریز خزر که حدود پنج درصد آن در ایران قرار دارد، گفت: عمده 
ورودی منابع آب به دریای خزر از رودخانه های بخش شمالی دریای خزر 
است که ۸0 تا ۹0 درصد منابع ورودی رودخانه ای دریای خزر را تشکیل 

می دهد.
کارشناس سازمان آب وهواشناسی گیلان هم با نگاهی به اظهارنظرهای 
متخصصین و کارشناسان ارگان ها و مراکز علمی مرتبط با دریای کاسپین 
اظهار کرد: ناهماهنگی ها در حوزه خزر به دلیل عدم اشتراک گذاری داده ها 
از سوی کشورهاست، درحالی که برخی هرگونه دست اندازی انسانی و 
کاهش آب رودخانه ولگا را به کلی انکار می کنند برخی مستندات علمی 
و مشاهدات، عامل اصلی این کاهش تراز را سوء مصرف و دخل و تصرف 

کشور روسیه بر روی این رودخانه نشان می دهد.
افزایش ناهنجاری های آب وهوایی در حوضه خزر

کارشناس سازمان هواشناسی گیلان با نگاهی به نقشه های ناهنجاری 
دمایی در منطقه خوارزم و شمال دریای کاسپین گفت: ناهنجاری افزایشی 
میانگین دمای هوا از سال 2000 تا 2021 در این منطقه 2 درجه بوده 

است.
مجتهدی رفتارهای محیطی را نشان از تغییرات عمیق محیطی در این 
حوزه دانست و افزود: یکی از مسائلی که در بحث های پیرامون تبعات تغییر 
آب وهوا در مناطق ساحلی مطرح می شود، افزایش تراز آب دریاهای آزاد 
است و این مساله باتوجه به آب شدن یخ های قطبی اتفاق خواهد افتاد و 

نشانه هایی از این واقعه در مناطق مختلف جهان نیز قابل ردیابی است.
وی گفت : نکته اساسی در زمینه تغییر تراز آب آن است که افزایش آن 
مربوط به دریاهای آزاد است در مورد حوضه های بسته ای مانند دریای 
کاسپین، رفتار پهنه های آبی باتوجه به منبع تغذیه و همچنین خروجی 

می تواند معکوس باشد.
بر  را  اثر خود  به  دلیل 2عامل  این مساله عمدتا  داد:  ادامه  مجتهدی 
پهنه های آبی بسته می گذارد، کاهش بارش به عنوان مولفه مثبت بیلان 
آبی و افزایش تبخیر به عنوان مولفه منفی آن. باتوجه به کاهش بارش در 
حوضه های مختلف آبریز دریای کاسپین، افزایش تبخیر در اثر افزایش دما 
و همچنین عدم ارتباط مستقیم حوضه اورال به یخ های قطب شمال، تاثیر 

احتمالی تغییر آب وهوا بر تراز آب این دریا به طور طبیعی کاهشی است.
و  کاهش ها  خود  تاریخ  در  کاسپین  دریای  اگرچه  گفت:  مجتهدی 
افزایش های متعددی را به خود دیده و این تغییر اخیر نیز بنا به نظر 
بسیاری از محققین به صورت یک تغییر عادی در نظر گرفته شده ولی 
برداشت آب از رودخانه های منتهی به این دریا هیچ گاه به این میزان نبوده، 
بنابراین، کاهش فعلی تراز باتوجه به تغییرات آب وهوایی می تواند به عنوان 

یک کاهش بی بازگشت تلقی شود که بزرگ ترین دریای آب شیرین دنیا 
را تهدید می کند.

وی اظهار کرد: آنچه مسلم است روند گرمایش جهانی و تغییر آب وهوا در 
منطقه به ویژه در منطقه خوارزم، مناطق شمالی و جنوبی دریای کاسپین 
)حوضه آبریز آن( آن در حال تاخت وتاز است. هرگونه برآورد در این زمینه 
و احتمال اینکه روند کنونی کاهشی شاید دوباره افزایشی شود را باید با 

تردید و نگاه نقادانه مورد بررسی قرار داد.
وی توصیح داد: اگر روند نزولی تراز آب دریا در کاسپین را ناشی از تغییر 
آب وهوا بدانیم و اگر این روند همچنان ادامه داشته باشد پهنه قابل توجهی 
از مناطق ساحلی که امروزه در زیر آب قرار گرفته اند، از آب خارج می شوند 

که مملو از ذرات ماسه ای و نمکی خواهد بود.
مدیرکل دفتر مخاطرات، زیست محیطی و مهندسی سازمان زمین شناسی 
و اکتشافات معدنی کشور نیز یکی از عوامل تاثیر گذار در پسروی دریای 
خزر را مولفه های اقلیمی دانست و گفت: در استانهای شمالی کشور به 
لحاظ تغییرات اقلیمی شاهد کاهش بارندگی هستیم بطوریکه در اتفاقی 

نادر در تاریخ ایران رودخانه تجن در ساری خشک شده است.
رضا شهبازی ادامه می دهد: تغییرات اقلیمی که الگوهای بارش را برهم 
زده است و تاثیر آن بر روی تغذیه دریاچه نشان از افزایش دما و تبخیر 
آب دارد. بطوریکه در کشورمان نزدیک 2۵ درصد در بیلان آبی با کسری 
مواجه هستیم که متاثر از دوره های خشکسالی پیوسته ناشی از تغییر اقلیم 
است، باتوجه به برآیند کاهش بارش و افزایش تبخیر هنگامی که ورودی 
آب کم شود خروجی از طریق تبخیر افزایش می یابد و در این پیکره بسته 
که به دریای آزاد راهی ندارد پسروی آب دریای خزر را توجیه پذیر می کند.

مدیر مرکز ملی مطالعات و تحقیقات دریای خزر نیز بر عوامل اقلیمی تاکید 
می کند و می کند و می افزاید: با توجه به رویکرد تغییر مؤلفه های اقلیمی 
و بررسی نتایج مطالعاتی می توان روند افزایش دما را در منطقه با استفاده از 
شواهد موجود مورد رصد و تحلیل قرار داد. افزایش دما و به تبع آن افزایش 
تبخیر و هدر رفت آب از پهنه دریاعامل مهم و موثر در کاهش سطح آب 
دریای خزر به ویژه در چند سال اخیراست. در خصوص میزان نزولات 
جوی نیز افت وخیزهایی به ویژه در محدوده وسیع حوضه آبریزدریای خزر 

و به تناوب سال های پربارش، نرمال و کم بارش داشته ایم.
آیا پسروی آب دریای خزر مخاطرات زمین شناسی خواهد 

داشت؟
پس از بررسی علل کاهش تراز آب دریای خزر این سوال مطرح می شود 
که آیا پسروی آب دریای خزر مخاطرات زمین شناسی نظیر فرونشست 
و زلزله در پی خواهد داشت؟ مدیرکل دفتر مخاطرات، زیست  محیطی 

و مهندسی سازمان زمین شناسی و اکتشافات  معدنی کشور با نفی این 
موضوع بیان کرد: فعالیت تکتونیکی زمین »مطالعهٔ تغییرشکل پوستهٔ 
زمین بر اثر تنش ها و کرنش های وارده در طول دوران های مختلف«، 
جابجایی و تغییر شکل پوسته زمین در این منطقه مولفه های اصلی عامل 

تغییر کاهش سطح آب دریای خزر نیستند.
شهبازی با بیان اینکه پسروی آب دریای خزر صرفا مخاطرات زمین 
شناسی نخواهد داشت بلکه تعادل زیستی یک منطقه را برهم خواهد 
زد، گفت: این مخاطرات علاوه بر تاثیرات زمین شناسی و هواشناسی با 
دخالت های انسانی تاثیر اکولوژیکی بر منطقه خواهد داشت که فراتر از 

مسائل زمین شناسی صرف است.
وی اضافه کرد: در سواحل شمالی کشور اگر چاه های عمیق تر شوند و 
آب ها  کیفیت  خود را از دست دهند، کیفیت خاک منطقه نیز از این امر متاثر 
خواهد بود این مخاطرات، زیست بومی یا اکولوژیکی خواهند بود که بر هم 
کنش زمین شناسی، هواشناسی، آبشناسی، خاک شناسی، پوشش گیاهی 
و فعالیت انسان شرایط خاصی در منطقه ایجاد خواهند کرد که در صورت 
ادامه دار بودن این روند تالاب ها بزرگترین قربانیان این پدیده خواهند بود.

مدیرکل دفتر مخاطرات، زیست  محیطی و مهندسی سازمان زمین شناسی 
و اکتشافات  معدنی کشور تاکید کرد: تالاب های حاشیه دریا اکوسیستم های 
بسیار حساس و مرز دریا و خشکی اند که از منابع آب شیرین بالادست و 
نسبتا شور دریا بهره مند می شوند، تالابهای انزلی و میانکاله را نیز می توان 

برآیندی از این موارد دانست.
شهبازی ادامه داد: هنگامی که در تالاب انزلی ورودی آب شیرین کم و 
ارتباط با دریا مختل شود و حجم زیادی از رسوب، پساب های خانگی، 
شهری، روستایی، کشاورزی و فاضلاب های صنعتی وارد تالاب انزلی 
شود نباید انتظار داشته باشیم چشم انداز تالاب انزلی 20 سال پیش آن 

باشد.
آیا خزر خشک می شود؟

با استناد به موارد ذکر شده این احتمال قوت می گیرد که دریای خزر روزی 
مانند دریاچه ارومیه خشک شود.

مدیر مرکز ملی مطالعات و تحقیقات دریای خزر در پاسخ به این پرسش 
که آیا خزر در آینده ای نه چندان دور خشک خواهد شد؟ گفت: نمی توان 
به راحتی این شرایط را در افقی طولانی  برای خزر متصور بود که دریای 
خزر خشک خواهد شد چون خزر کاهش شدید سطح آب را تجربه کرده 
و این اتفاقات برای این منطقه در گذشته رخ داده و تراز آب به کمتر از این 

میزان نیز رسیده است.
بنی هاشمی اضافه کرد: خزر را همواره دریای نوسانی نامیده اند لذا در 
بهره برداری و اعمال مدیریت در این حوزه باید نوسانات آب، پیش بینی 

تراز آب و به خصوص تغییرات اقلیمی لحاظ شود و موردتوجه قرا گیرد.
وی اضافه کرد: طبق تحقیقات علمی و رصد روند کنونی تغییر مؤلفه های 
اقلیمی مؤثر بر بیلان آبی دریای خزر، پیش بینی می شود تراز آب خزر تا 
سال 2100 میلادی تحت تاثیر شرایط اقلیمی حاکم بر منطقه کاهش 

یابد و از وسعت دریای خزر کاسته شود که در صورت تحقق بر سواحل 
ایران به خصوص جنوب شرقی خزر تاثیر قابل  ملاحظه ای خواهد داشت.

مدیرکل دفتر مخاطرات، زیست  محیطی و مهندسی سازمان زمین شناسی 
و اکتشافات  معدنی کشور نیز با رجوع به حافظه تاریخی درمورد دریاچه 
ارومیه گفت: 20 سال پیش دریاچه ارومیه هم خشک نبود، مردم برخلاف 
نظر کارشناسان و محققان این مساله را بصورت یک فرضیه تلقی می 
کردند و کسی باور نداشت دریاچه ارومیه یا زاینده رود، هامون و هورالعظیم 
خشک شوند، شمال کشور نیز از این قائده مستثنی نیست اگر این اتفاق در 

شمال کشور حادث شود شرایط ویژه خود را خواهد داشت.
شهبازی خاطر نشان کرد: فشار و بارگذاری جمعیتی شمال کشور، کاهش 
ورودی آب از رودخانه های کشورمان و سایر کشورهای حاشیه به دریای 
خزر در شمال ایران چالش های خاص خود را خواهد داشت لذا از هم 
اکنون هشدارهای لازم را می دهیم تا در 20 سال آینده کسی از خشک 

شدن دریای خزر شگفت زده نشود.
وی پسروی آب دریای خزر را یک هشدار دانست و اعلام کرد: گرچه 
دریای خزر از تاریخ پیدایش خود تاکنون با افزایش و کاهش آب روبرو بوده 
ولی به عنوان یکی از کارشناسان سازمان زمین شناسی معتقدم همانطور 
که در 20 سال پیش در مورد بسیاری از موارد مشابه هشدارهای لازم 
داده شد باید بدانیم طی سالهای آتی، شمالی متفاوت تر نسبت به امروز 

خواهیم داشت.
شهبازی تاکید کرد: باید با دقت وضعیت را بررسی کرده و بشناسیم چون 
هنوز هیچ مرجع موثقی اطلاعات صحیح و روشنی در این رابطه ندارد که 
آیا ورودی آب ولگا کاهش یافته یا خروجی آب از مجموعه کشورهای 
ایران، آذربایجان و ترکمنستان کم شده است؟ و تغییرات اقلیمی چند 

درصد در پسروی آب دریای خزر تاثیرگذار بوده است؟
وی خاطر نشان کرد: برای منطقه شمال کشور باید اطلاعات خاص و 
ویژه داشته باشیم و به پرسش های کلیدی اولیه پاسخ دهیم و پس از آن 
بدنبال راهکار مناسب باشیم. اما پیش از آنکه بدنبال پاسخ مناسب باشیم 
باید پرسش های درست مطرح کرده و پاسخ های درست برای آن بیابیم، 

این پرسش و پاسخ درست راهکار را به ما نشان خواهد داد.
تاثیرات پسروی آب دریای خزر بر سازه های بندری

رئیس اداره ایمنی و حفاظت دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی گیلان 
با اشاره به نگرانی هایی که در خصوص شدت کاهش و افزایش شیب 
نزولی تراز آب دریای خزر وجود دارد هم افزود : طراحی سازه های ساحلی 
و طرح های توسعه بنادر متاثر از تغییرات سطح آب است به طور مثال؛ 
اسکله های بنادر شمالی متناسب با الگوی مشخصی از تغییرات سطح آب 
طراحی واحداث شده و اگر روند کاهشی سطح آب دریای خزر همچنان 
ادامه دار باشد بسیاری از اسکله های بنادر شمالی برای حفظ قابلیت بهره 

برداری نیازمند تقویت استحکام با صرف هزینه های گزاف خواهند بود.
کوهساری یادآور شد: ایجاد و حفظ عمق ایمن در آبراه های استحفاظی 
برای تامین ایمنی ترددهای دریایی از دغدغه های اصلی سازمان بنادر 
است و هرچه تراز آب کاهش یابد، حفظ اعماق ایمن موجود مستلزم 
اجرای پروژه های لایروبی با ابعاد بزرگتر و هزینه های بیشتری خواهد 
بود. از سوی دیگر بر اساس شاخص های فنی طراحی سازه های دریایی، 
لایروبی بستر سازه ها تا آستانه مشخص و معینی مجاز بوده و فراتر از آن، 

سازه نیازمند تقویت و ارتقا استحکام خواهد بود.
اثرات منفی کاهش سطح آب دریای خزر تمامی  اینکه  بیان  با  وی 
کشورهای حاشیه خزر را درگیر می کند، گفت: هم اکنون بسیاری از بنادر 
قدیمی تر کشورهای ساحلی خزر به لحاظ عمق آب شرایط مناسبی برای 

تردد ایمن کشتی ها ندارند.
تاثیرات محیط زیستی کاهش سطح دریای خزر

کارشناس سازمان هواشناسی گیلان یکی از تاثیرات منفی پسروی آب 
خزر را ایجاد توفان های گردوخاک  درصورت خروج پهنه های ماسه ای از 
زیر آب عنوان کرد و افزود: باتوجه به جریان شمالی باد، هنگامی که بستر 
عریان از آب خارج شود می تواند توفان های گردوخاک های محلی ایجاد 

کند که ساکنان مناطق ساحلی را متاثر کند.
مجتهدی در پاسخ به این سوال که آیا منطقه ساحلی کاسپین می تواند 
محلی برای جولان توفان های محلی گردوخاک باشد؟ و پاسخ می دهد 
:جواب این سوال بله است. مستنداتی نیز موجود است که با نگاهی به 
زمین و شکل های موجود در نوار ساحلی می توان فعالیت نسبی سامانه 

فرسایش بادی را در منطقه مشاهده کرد.
وی تاکید کرد: باوجود ارگان های متولیِ بسیاری که وظیفه شناخت و 
پایش دریای کاسپین را به عهده دارند هنوز شناخت از دریای کاسپین، 
حداقل درمنابع و مستندات مرتبط با بخش ایرانی آن، بسیار محدودبوده و 

سندی فراگیر در مورد آن ارائه نشده است.
کارشناس اداره محیط زیست دریایی اداره کل حفاظت محیط زیست 
گیلان نیز با اشاره به مخاطرات محیط زیستی پسروی آب دریای خزر 
گفت: این پسروی در کاهش تبادل آبی تالاب های ساحلی موثر است و 
آنها را علاوه بر آنکه با کم آبی مواجه میسازد تا اندازه ای موجب تغییر در 

نوع و میزان پوشش گیاهی نیز خواهد شد.
اعظم نظام هاشمی تصریح کرد: اراضی ساحلی پدیدار شده از عقب نشینی 
دریا و یا اراضی خشک شده ناشی از کم آبی تالابها در گیلان به اندازه 
ی کافی دارای رطوبت هستند و به نظر نمی رسد فعلا این موضوع منشا 
تولید گرد و غبار باشد و شرایط آب و هوایی و وضعیت جغرافیایی این 
مناطق با مناطق جنوبی کشور قابل قیاس نیست. مثلا خشک شدن یک 
تالاب در اقلیم جنوب کشور منشا تولید گرد و غبار بوده و یا در افزایش 

آن موثر خواهد بود.
وی گفت :در هرصورت باید توجه شود که در دوره پسروی آب هرگونه 
تغییر کاربری اراضی مستحدثه و تصرفات و تخریب اکوسیستم های 

ساحلی جلوگیری شود.
تصمیم گیری در خصوص پسروی آب دریای خزر مساله ای حائز اهمیت 
بین ۹ کشور حوزه خزر و پنج کشور حاشیه دریای خزر است که در صورت 
ادامه روند کاهشی تراز آب و خشک شدن سطح دریا همه کشورها را متاثر 

از مخاطرات آن خواهد کرد.
اشتراک مطالعات انجام شده توسط کشورها می تواند راههای مقابله با 
این روند کاهشی را پیش روی دولتها قرار دهد. اما با استناد به این گفته 
مدیرکل دفتر مخاطرات، زیست  محیطی و مهندسی سازمان زمین شناسی 
و اکتشافات  معدنی کشور باید پیش از آنکه بدنبال پاسخ مناسب باشیم، 
پرسش های درست مطرح کرده و پاسخ های درست برای آن بیابیم، این 
پرسش و پاسخ درست، راهکار را به ما نشان خواهد داد و باید سریع پیش 

از آنکه خیلی دیر شود، اقدام کرد.

ومیه دچار می شود ؟ هشــدار؛ خزر در خطر  کاسپین به سرنوشت دریاچه ار

کارگاه آموزشی ارتباطات، مشارکت و آگاهی افزایی تالاب بین المللی انزلی ویژه خبرنگاران در رشت 
برگزار شد.

عباس عاشوری روز 2۹ مرداد در کارگاه آموزشی ارتباطات، مشارکت و آگاهی افزایی تالاب بین المللی 
انزلی که با حضور اصحاب رسانه در رشت برگزار شد، با اشاره به اینکه احیای تالاب ها به عنوان 
زیستگاه های حیات پرندگان در کنوانسیون رامسر کلید خورد، اظهار کرد: 1۸0 کشور عضو کنوانسیون 
رامسر هستند.وی با بیان اینکه حفظ و احیای تالاب ها یک مطالبه جدی ملی و جهانی است، افزود: 
برنامه محوری در حفظ و احیای تالاب های استان ضرورت دارد، برنامه ای که مدون، منسجم و 

تصمیم ساز برای سه تالاب مهم گیلان طراحی شده باشد.
رئیس اداره حفاظت و احیای تالاب های گیلان با اشاره به اهمیت مشارکت فعالان رسانه در حفظ 
تالاب ها، تصریح کرد: کارگاه آموزشی ارتباطات، مشارکت و آگاهی افزایی تالاب بین المللی انزلی ویژه 

خبرنگاران با هدف تقویت مشارکت رسانه ها در زیست بوم تالاب برنامه ریزی شده است زیرا خبرنگاران 
و اصحاب رسانه پیش قراولان حفاظت از تالاب ها هستند.

عاشوری از راه اندازی پویش »پنجشنبه های با تالاب« در گیلان خبر داد و گفت: این پویش با هدف 
آموزش میدانی و شناخت ابعاد مختلف ارزش و جایگاه تالاب ها در زندگی بشر برنامه ریزی شده و اجرا 

می شود.
هادی مدبری، رئیس پژوهشکده محیط زیست جهاد دانشگاهی هم در این کارگاه با اشاره به نظام 
هیدرولوژی و مدیریت آب در تالاب انزلی اظهار کرد: توزیع غیر یکنواخت آب در طول مکان و زمان، 
وجود بیشترین تقاضای آب در زمان وقوع کمترین بارندگی، ساخت سدها و شبکه های کشاورزی جدید، 
رشد جمعیت و توسعه صنعت و بهداشت از ضرورت هایی است که آب را به چالشی بزرگ برای جهان 

تبدیل کرده است.
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آسیب شناسی حوزه رسانه 
در سازمان های و باشگاه های 

ورزشی ایران
مازیار اصغرزاده 

شناسی  جامعه  نگاه  از 
به  می توان  را  فوتبال 
نفوذ  سطح  واسطه 
اقشار  در  بی بدیلش 
مختلف جامعه، به عنوان 
ورزشی  رشته  فرا  یک 
قلمداد کرد و چه بسا در 
خیلی از کشورهای پیشرفته به عنوان یک صنعت 
محسوب می شود و قاعدتا نقش رسانه ها در هر حوزه 
پر مخاطبی در جامعه از جمله فوتبال تاثیر بسزایی 
خواهد داشت که در ایران هم اگر بخواهیم به تحلیل 
نقش رسانه ها در فوتبال بپردازیم، قاعدتأ به واسطه 
کشور،  نقاط  اقصی  در  پرطرفدار  تیم های  فعالیت 
ورزشی  رشته  این  در  تاثیرگذاری  نقش  رسانه ها 
خواهند داشت، چه بسا به دلیل بی توجهی و عدم 
شناخت کافی متولیان امر از مقوله رسانه، شاهد کمی 

و کاستی هایی در این حوزه بوده ایم.
ذائقه  و  ورزشی  رسانه های  بر  حاکم  فضای  تغییر 
سازمان ها  تا  است  شده  موجب  ورزشی  مخاطبان 
عملکرد  و  مخاطب  جذب  برای  باشگاه ها  و 
رسانه ای مورد پسند می بایست در انتخاب مدیران 
رسانه به آیتم های گوناگون اهمیت بدهند و صرفأ 
نمی تواند  خبرنویسی  توانمندی  و  روزنامه نگاری 
رسانه  مدیر  یک  انتخاب  برای  درستی  ملاک 
شاهد  اخیر  سالیان  در  زیرا  باشد.  امروز  دنیای  در 
تاثیرگذاری و رشد رسانه هایی بوده ایم که به سوشال 
مدیا توجه داشته اند و با اجرای ایده های نوین، تدوین 
تیزرهای حرفه ای و تلفیق حوزه مربوطه  )ورزش( با 
موضوعات تاریخی و فرهنگی متعلق با آن منطقه 
موجب جذب و حس غرور در مخاطب شود و یا با 
تولید محتوای جذاب و ارتباط به رسانه های دیگر 
موجب اطلاع رسانی و گسترش برند آن مجموعه 
در سطح گسترده تری از رسانه ها بشوند که مستلزم 
تشکیل کمیته رسانه ای با اعضای کارکشته و دارای 
 ) انگیزه)عکاس، فیلمبردار، گرافیست و تدوین گر ؤ 
برای بالا بردن کمی و کیفی تولید محتوا برای رسانه 

مدنظر می باشد.
اما عدم شناخت درست مدیران ارشد  این حال  با 
به مقوله رسانه و یا فقدان دانش یا انگیزه توسط 
مسئولین رسانه موجب شده است تا علا وه بر نداشتن 
ایده های جدید در خبر رسانی؛ از طرفی دیگر عمدتأ 
شاهد هستیم که واحد رسانه سازمان ها و باشگاه ها با 
کمبود بودجه و تجهیزات مورد نیاز دست و پنجه نرم 
می کنند و عمده انتظارات مدیران ارشد سازمان ها 
گزارش های  و  مجیزگویی  به  رسانه  مدیران  از 
پوپولیستی منسوخ شده در رسانه رسمی باشگاه یا 

سازمان خلاصه می شود!
در حالی که یک مدیر رسانه می تواند بهترین مشاور 
البته این  راهبردی برای مدیران سازمان باشد که 
توانمندی و دانش  موضوع مستلزم شناخت لازم، 
البته  که  بود،  خواهد  رسانه ای  شخص  آن  علمی 
مدیران در کشورهای جهان سوم معمولا به دلیل 
برای  تمایلی  جایگاه شان،  دادن  دست  از  واهمه 
همکاری و انتخاب اشخاص توانمند و با دانش در 
همه حوزه ها از جمله رسانه ندارند و گاهأ فضای بله 

قربان گو را ترجیح می دهند!

یادداشت وارده

و  اضافه شدن موسوی 
قاسمی به کادرفنی تیم 

ملی کاراته بانوان

با گرامیداشت هفته دولت : همزمان 
با اعتباری بالغ  افتتاح سه پروژه ورزشی 

21 میلیارد تومان بر 

سیده ستاره موسوی و فاطمه قاسمی به کادرفنی تیم ملی کاراته بانوان اضافه شدند.
به گزارش پایگاه خبری تحلیلی ستارگان کاراته و به نقل از روابط عمومی فدراسیون، با پیشنهاد فرخناز ارباب سرمربی تیم ملی کاراته و موافقت فدراسیون، سیده ستاره موسوی و فاطمه قاسمی به 

عنوان مربیان تیم ملی کاراته بانوان انتخاب شدند.
موسوی و قاسمی در سنوات گذشته نیز به عنوان سرمربی و مربی در کادرفنی تیم ملی حضور داشته اند. این دو مربی از امروز در اردوی تیم ملی کاراته بانوان ایران حاضر شدند.

رقابت های کاراته در بازی های آسیایی هانگژو چین طی روز های 13 الی 1۵ مهر و مسابقات قهرمانی جهان طی روز های 2 الی ۷ آبان در بوداپست مجارستان برگزار می شود.

مقابل  معصومی  امیررضا  معنادار  نگاه  از  شده  منتشر  تصویر 
از  پیش  جهان  جوانان  قهرمانی  فینال  در  روس  کشتی گیر 
شکست سنگین کشتی گیر روس مورد توجه برخی رسانه های 

ورزشی آمریکا قرار گرفت.
به گزارش ایسنا، امیررضا معصومی، چهره با آتیه سنگین وزن 
در  جهان  جوانان  قهرمانی  رقابت های  در  ایران،  آزاد  کشتی 
اردن با اقتدار به عنوان قهرمانی رسید. معصومی در ۵ مبارزه 
خود مقابل رقیبانش از ترکیه، چین، آمریکا، اوکراین و روسیه 
با اقتدار به پیروزی رسید. وی در این ۵ مبارزه موفق به کسب 
۵2 امتیاز شد و تنها یک امتیاز مقابل حریف ترک از دست داد.

نتیجه  با  فینال  دیدار  در  ایران  وزن  سنگین  گیر  کشتی  اما 
قاطع 11 بر صفر مقابل آخماتوف از روسیه به پیروزی رسید 
و بر سکوی نخست ایستاد. در جریان این مبارزه تصویری از 
برخی  توجه  مورد  که  شده  منتشر  روس  حریف  و  معصومی 
مبارزه  این  در  او  است.  قرار گرفته  آمریکا  رسانه های کشتی 

بارها حریف روسی را مقهور قدرت بدنی بالای خود کرد.
مصطفی میرعمادیان مربی تیم ملی کشتی آزاد جوانان، درباره 
معصومی  امیررضا  و  روس  حریف  های  کری خوانی  دلایل 
گفت: این اتفاق به قبل از مبارزه و در سالن گرم برمی گردد. 
زمان  در  آمریکایی  کشتی گیران  مثل  هم  معصومی  امیررضا 
مبارزه  از  قبل  هم  آمریکایی ها  دارد.  صدا  و  سر  کردن  گرم 
این کار را در زمان گرم کردن انجام می دهند، به نحوی که 
تمام کشتی گیران محو حرکات آن ها می شوند و با این کار به 
نوعی اعتماد به نفس بالای خود را نشان می دهند. زمانیکه 
زیرگیری  بار  چند  تمرین  در  خود  ایرانی  حریف  از  امیررضا 
به  بار  چند  کردن  گرم  حین  در  روس  کشتی گیر  می کرد، 
زمانیکه  نکرد.  توجهی  امیررضا  اما  زد  زل  معصومی  صورت 
بودند،  کشتی  تشک  روی  به  رفتن  مسیر  در  کشتی گیر  دو 

اطهار کمک گرفت  ائمه  از  بلند  با صدای  امیررضا معصومی 
او  اما کشتی گیر روس فکر کرد برای  ابالفضل می گفت  یا  و 
کری می خواند و حرف هایی را به او می زد که باز هم با نگاه 

کردن به معصومی به دنبال ایجاد حاشیه بود.
وقتی کشتی گیر روس فن 4  نیز  مبارزه  زمان  در  افزود:  وی 
در  زد.  امیررضا  پای  به  لگد  با  و  پاشید  ازهم  خورد  امتیازی 
ادامه هم وقتی امیررضا او را چند مرتبه به بیرون تشک برد، 
دو یا 3 بار با آرنج عمدا ضربه زد. امیررضا هم در واکنش به 
وقتی  او  اینکه  تا  می خندید  فقط  غیراخلاقی  حرکات  این 
مدام امتیاز از دست داد وسط تشک ایستاد و به امیررضا زل 
معصومی هم کشتی گیری  امیررضا  این شرایط  در  زد، خب 
و  رفت  او  به سمت  بنابراین  بترسد.  و  بیاورد  نیست که کم 
روس  کشتی گیر  جلوی  و  زد  کمرش  به  را  دستش  هم  او 
ایستاد و به چشمان حریف زل زد. به هر  حال  این شکست 
کارها  این  با  و  تمام شد  گران  خیلی  روس ها  برای  سنگین 

دنبال ایجاد حاشیه بودند.
امیررضا  خوب  بسیار  عملکرد  درباره  میرعمادیان  مصطفی 
با  امیررضا  کرد:  خاطرنشان  مسابقات،  این  در  معصومی 
عملکرد خوب و مطمئن خود نشان داد از رده جوانان جلوتر 
دنبال و هدف  را  تمرینات خود  به طور جدی  باید  او  است. 
امتیاز خوبی  او  به طور دقیق مشخص کند.  را  برنامه خود  و 
که دارد این است که پدرش قهرمان جهان بوده و می تواند 
خیلی به او کمک کند. ما از عملکرد معصومی خیلی راضی 
دنبال  را  خود  تمرینات  منظم  خیلی  اردوها  در  و  بودیم 
مبارزه  در  امتیاز  یک  فقط  هم  مسابقات  این  در  او  می کرد. 
نخست به حریف ترک که قهرمان اروپا بود داد که آن هم 

ایستاده بود و حریف او را به بیرون تشک برد.
لازم به ذکر است، امیررضا معصومی فرزند فردین معصومی، 

با  در گفت وگو  پدرش  است،  ملی  تیم  پییشین  وزن  سنگین 
قهرمانی جوانان  در مسابقات  درباره عملکرد پسرش  تسنیم 
و  سر  یک  عظیمی  مبین  و  امیررضا  داشت:  اظهار  جهان 
گردن بالاتر از رده سنی جوانان بودند، به همین دلیل اصلًا 
نمی شود عملکردشان در این دوره از رقابت ها را بررسی کرد. 
مبین کمی در دست انداز افتاد، ولی امیررضا دچار چالش نشد 
کشتی  آن  در  که  سنی   رده  از  بالاتر  دو  هر  امر  واقعیت  و 

بودند. گرفتند، 
تأکید  بزرگسالان،  ملی  تیم  مربیان  از  یکی  از  انتقاد  با  وی 
مسابقات  به  مربوط  تلویزیونی  برنامه  در  اسلامی  اباذر  کرد: 
او گفت »امیررضا  نداشت.  معنا  اصلًا  زد که  جهانی، حرفی 
برای خودش حاشیه درست کرد«، اما چه حاشیه ای؟ حاشیه 
جهان،  جوانان  مسابقات  فینال  از  قبل  شب  که  است  این 
نمی کنید  فکر  شما  کنی.  اعلام  را  آسیایی  بازی های  لیست 
بچه ها ممکن است این را بشنوند و انگیزه شان گرفته شود؟ 
به  و چه کسی  انتخاب می شود  ندارم چه کسی  نظری  من 
جوانان  مسابقات  فینال  از  قبل  شب  ولی  می رود  هانگژو 
وزن  سه  ملی پوشان  بگوید  تلویزیونی  برنامه  در  نباید  جهان 
چه  امیررضا  اینکه  شده اند. ضمن  انتخاب  آسیایی  بازی های 
ایجاد کرد؟  بزرگسالان آسیا  حاشیه ای در مسابقات قهرمانی 
اگر حاشیه ای هم بود مربی باید هنر می کرد و امیررضا از نظر 
را  تیم شهرش  که حتی  ذهنی جمع می شد. کسی  و  روحی 
این  و  تیم ملی شده  نبرده، حالا مربی  به مسابقات کشوری 

صحبت ها را مطرح می کند.
پدر امیررضا معصومی و عضو سابق کادرفنی تیم ملی جوانان 
در رابطه با برنامه پسرش بعد از این، گفت: امیررضا کمتر از 
المپیک و  یک سال فرصت دارد که شانس خودش را برای 
انتخابی آن امتحان کند، اینکه این جام و آن جام برود، مهم 

نیست، مهم المپیک است. باید برای رسیدن به خواسته اش، 
خیلی تلاش کند. برای امیرحسین زارع احترام قائلم، او صاحب 
اما ما تمام تلاش مان را می کنیم که  دوبنده تیم ملی است، 
زندگی  و  خواب  و  ذکر  و  فکر  تمام  بگیریم.  او  از  را  دوبنده 
ما، همه اعضای خانواده مان همین است. همه چیز را تعطیل 
خواهیم کرد تا امیررضا به المپیک برسد. اگر هم نرسید، دوباره 

تلاش می کنیم.
معصومی خاطرنشان کرد: نه به کسی کار داریم، نه به کسی 
در  ملی  تیم  دوبنده  کسی صاحب  تنها  می کنیم.  بی احترامی 
المپیک خواهد شد که وسط تشک دستش بالا برود. 2۶ سالم 
بود که عضو تیم ملی شدم، کسانی که پشت خط شان بودم را 
نبردم و آنها خودشان رفتند. باور دارم هر چیزی باید قسمت 
تو  به  باشد،  تو  برای  چیزی  یعنی  بیفتد.  اتفاق  که  باشد  آدم 
می رسد، نه بیشتر از آن و نه کمتر از آن. آدم باید در راه خوب 

قدم بردارد، خدا هم عزت می دهد.
گفتنی است، در مسابقات کشتی آزاد قهرمانی جوانان جهان 
که در شهر امان پایتخت اردن برگزار شد امیررضا معصومی 
بر   ۹ نتیجه  با  کیلوگرم   12۵ وزن  مسابقات  نخست  دور  در 
یک هاکان جینگیل از ترکیه را شکست داد و در دور بعد با 
به مرحله  را مغلوب کرد و  از چین  لیو  نتیجه 11 بر صفر دا 
یک چهارم نهایی راه یافت. معصومی در این مرحله با نتیجه 
10 بر صفر کریستین کارول از آمریکا را شکست داد و راهی 
نیمه نهایی شد.  معصومی در مرحله نیمه نهایی موفق شد در 
کمتر از 2 دقیقه ولادمیر کوچانوف از اوکراین را با نتیجه 11 
بر صفر مغلوب کند و به دیدار فینال راه یافت و در دیدار فینال 
به مصاف سعید احمدتوف از روسیه رفت و موفق شد با نتیجه 
11 بر صفر به پیروزی برسد و مدال طلا وزن 12۵ کیلوگرم 

را به گردن آویخت.

وقتی با 21 سال سن، یک متر و نود و چهار سانتیمتر قد داشته باشی 
بازیکن حریف که سهل است، توپ و تور نیز از تو می ترسند و مقابلت 
سر تعظیم فرود می اورند، انگونه که مقابل پوریا حسین پور سر تعظیم 

فرود آوردند.
به گزارش خط اول ورزشی، بلاشک یکی از مهمترین اتفاقات اخیر 
رقابتهای  در  ایران  والیبال  جوانان  ملی  تیم  قهرمانی  کشور،  ورزش 
قهرمانی جهان است، این عنوان در شرایطی بدست آمد که جامعه 
والیبال بخاطر نتایج ناامیدکننده تیم ملی بزرگسالان در لیگ ملت ها 
سوگوار بود اما درخشش نسل جدید والیبال ایران با قهرمانی تیم جوانان 
و نایب قهرمانی تیم نوجوانان در جهان نه تنها خانواده بزرگ والیبال، 

بلکه مردم ایران را شادمان کرد.
تیم ملی جوانان ایران که در مسابقات قهرمانی جهان در بحرین با 
هشت برد متوالی مقابل تیم های بزرگی چون ایتالیا، آرژانتین، لهستان، 
بلغارستان و غیره  مقتدرانه روی سکوی قهرمانی ایستاد، ستون های 
محکمی داشت که نوید یک نسل طلایی در اینده نزدیک می دهند، 
پدیده هایی که از جای جای ایران عزیز از جمله گیلان سر برون آوردند 

تا جا پای بزرگان بگذارند.
یکی از این ستون های مستحکم تیم ملی جوانان، دریافت کننده قدرتی 

تیم ملی، پوریا حسین پور است.
او از جایی آمد که امروز مهدی جلوه و علی رمضانی را به تیم ملی 
هدیه داده است و در گذشته نیز بزرگانی چون حسین بهرام صفت، 
احمدرمضانی، یعقوب میزانی، فرید آخوندزاده، مرتضی شیاری، محمود 
توانایی، یوسف دوبنده، روح الله صالحی نژاد را در عرصه ملی داشت 

نگاه کنیم در دهه چهل سیاوش فرخی  به دورتر  اگر کمی  و حتی 
لاهیجانی در ترکیب تیم نایب قهرمان آسیا حضور داشت و در دهه 
سی نیز اولین کاپیتان گیلانی تیم ملی والیبال عبدالمنعم کمال انزلیچی 
بود و اکنون نوبت پدید جدید والیبال گیلان پوریا حسین پور است که 

جا پای بزرگان بگذارد.
پوریای 21 ساله، اهل رودسر است و والیبال را زیر نظر عبدالعلی بنی 
مهد مربی سازنده شرق گیلانی شروع کرد، ضمن اینکه حضور در یک 
خانواده ورزشی، بخصوص پدری والیبالیست، مادری دلسوز و خواهری 
دغدغه مند نقش بسزایی در رشد زندگی حرفه ای وی داشته است، این 
جوان دهه هشتادی پله های ترقی را در ترکیب تیم سایپا در لیگ برتر 
طی کرد و به تیم ملی رسید، با نوجوانان ایران قهرمان آسیا شد و با 
دانشجویان چهارم جهان شد و امسال با تیم ملی جوانان برای دومین 

بار قهرمان جهان شد.
این رزومه بین المللی کافی است تا میلاد عبادی پور، مرتضی شریفی، 
دیگر  و  نژاد  معونی  محمدجواد  صالحی،  میثم  اسفندیار،  امیرحسین 
دریافت کننده های قدرتی تیم ملی بزرگسالان بر خود بلرزند و جایگاه 
ثابت خود را از دست رفته ببینند چراکه هر لحظه امکان دارد بهروز 
عطایی سرمربی تیم ملی بزرگسالان این سرباز تیم ملی جوانان را به 

بزرگسالان دعوت کند و جای بزرگان را تنگ نماید.
بخصوص که با معافیت از سربازی  که پاداش کسب عنوان قهرمانی 
جهان آنهاست  اکنون می توانند به لژیونر شدن نیز فکر کنند تا مسیر 
پیشرفت را کمی سریع تر از نسل فعلی والیبال ایران بپیمایند. اگرچه اما 
و اگرهایی برای این پاداش جوانان تیم ملی ایران آورده شد اما طبق 

قانون تیم ها یا نفرات اول تا سوم مسابقات قهرمانی جهان یا دارنده 
مدال طلای بازی های آسیایی مشمول معافیت از سربازی خواهند شد 
و در این ماده قانونی اشاره ای به این مسئله که آیا رده سنی جوانان هم 
مشمول این قانون می شد یا خیر نشده است. اما از آنجاکه در سال 201۹ 
که تیم ملی جوانان قهرمان جهان شد مقام معظم رهبری با معافیت 
بازیکنان این تیم موافقت کردند بعید است این دوره کمیسیون ویژه 

مخالفتی با این موضوع داشته باشد.
در هر صورت پدیده بی بدلیل این روزهای والیبال ایران در سرویس، 
حمله و دریافت، بازی های درخشانی را در منامه بحرین از خود به 
نمایش گذاشت تا نشان دهد هر چه بیشتر میدان ببیند با تجربه تر 
می شود، به گفته اکثر کارشناسان والیبال در صورت ادامه همین روند 
پوریا حسین پور می تواند به یکی از بزرگان والیبال جهان تبدیل شود 
و تا سالهای سال در پست دریافت کننده قدرتی برای تیم ملی والیبال 

ایران به میدان برود.
ویژگی های منحصر به فرد پوریا، فیزیک مناسب، پرش های فوق العاده 
و البته دقت خاصی که در اسپک زدن به خرج می دهد باعث شده که او 
به یک بازیکن طراز اول تبدیل شود. در واقع پوریا یک پکیج کامل از 

یک دریافت کننده قدرتی است.
ناگفته نمایند پوریا حسین پور و امثال وی محصول کار گروهی و پشتکار 
فراوان هیات والیبال گیلان است که این روزها ششمین سال حضور 
دکتر محسن خاکزاد را در راس سکانداری خود می بیند، سالهای زیادی 
که باعث شد پدیده های زیادی از جمله پوریا حسین پور را به والیبال 

ایران تقدیم کند.

همزمان با گرامیداشت هفته دولت 3 پروژه ورزشی با اعتباری بالغ 
بر 21 میلیارد تومان در استان گیلان افتتاح میشود .

به گزارش پایگاه خبری ورزش و جوانان گیلان ، جهانبخش آرمان 
مدیرکل ورزش و جوانان گیلان ، گفت :این پروژه ها که 3 هزار و 
۷00متر مربع را شامل می شود، در شهرستان های آستارا ، رودبار 
قرار  برداری  بهره  مورد  ملی  و  استانی  اعتبارات  محل  از  رشت  و 

خواهد گرفت .
نیاز اساسی برای توسعه  وی افزود: استخر ورزشی آستارا که یک 

ورزش شنا در این شهرستان محسوب میشود، در زمینی به مساحت 
1۵00 متر مربع از سال ۸۶ آغاز شده بود و برای عملیات اجرایی 
آن 1۵میلیارد و ۵00 میلیون تومان ازمحل اعتبارات استانی و ملی 

هزینه شده است .
افتتاح دو چمن مصنوعی مینی  مدیر کل ورزش و جوانان گیلان 
فوتبال در شهرهای رشت و رودبار را نیز از دیگر پروژه های هفته 
دولت عنوان کرد و افزود: برای اجرای این دو پروژه که از اعتبارات 
ملی سود برده اند ، در زمینی به مساحت 2هزار و 100 متر مربع و 
اعتباری در حدود 4 میلیارد و ۷00 میلیون تومان هزینه شده است .

مربی ایرانی تیم ملی کاراته هنگ کنگ تأکید کرد، کسب جایگاه 
پنجم آسیا برای اولین بار، اتفاق خوبی برای این تیم در قهرمانی 

آسیا بوده است.
به گزارش پایگاه خبری تحلیلی ستارگان کاراته؛ سعید حسنی پور 
در گفت وگو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم، درباره عملکرد 
اظهار  آسیا  قهرمانی  مسابقات  دوره  نوزدهمین  در  هنگ کنگ 
داشت: از عملکرد بچه ها در مسابقات قهرمانی آسیا خیلی راضی 
هستم و برای اولین مدال طلای کومیته آسیا را به دست آوردیم. 
در وزن ۶۷ کیلوگرم پسران که وزن خیلی وزن سختی بود نیز 
به مدال برنز رسیدیم. این در حالی است که بازیکن ما به لحاظ 
سنی جوان و 20 ساله است، اما در این مسابقات عملکرد خوبی 

داشت و نشان داد می تواند آینده خوبی داشته باشد.
بانوان هنگ کنگ و دستیابی  وی در مورد عملکرد کومیته تیمی 
به عنوان پنجمی آسیا گفت: تیم ما سال گذشته بعد از 10 سال 
در مسابقات قهرمانی آسیا در ازبکستان به مدال برنز رسیده بود. 
امسال نیز بچه ها مبارزات خوبی داشتند. در دور اول تیم سریلانکا 
را شکست دادیم و در دوم مقابل اندونزی که یکی از بازیکنانش 
برتری  به  بود،  رسیده  مدال طلا  به  بانوان  کیلوگرم   ۶۸ وزن  در 
نیمه نهایی به مصاف ویتنام رفتیم که تیم بسیار  رسیدیم. ما در 
خوبی بود. کار در این دیدار نیز به مبارزه آخر رسید و در نهایت 

2 بر یک باختیم.
مربی ایرانی تیم ملی کاراته هنگ کنگ تصریح کرد: برای کسب 
از تیم ها  با چین بازی کردیم و در حالی که هر کدام  مدال برنز 
واگذار  را  نتیجه  پایانی  ثانیه های  در  بودند،  کرده  برد کسب  یک 
کردیم و پنجم شدیم. در کومیته تیمی مردان هم به خاطر داشتن 

تنها دو بازیکن پسر شرکت نکردیم. در مجموع جدول مسابقات 
نیز برای اولین بار در جایگاه پنجم قرار گرفتیم و این اتفاق خوبی 
اردن،  قزاقستان،  تیم های  از  بعد  که  بود  کاراته هنگ کنگ  برای 

ایران و ژاپن در این جایگاه قرار بگیرد.
اگر  کرد:  نشان  خاطر  ایران  کاراته  عملکرد  به  راجع  حسنی پور 
بخواهم در مورد ایران صحبت کنم باید به دو دسته تقسیم شود؛ 
انفرادی  بخش  از  مجزا  تیم  یک  تیمی  کومیته  بخش  در  چون 

که  گذشته  دوره   های  مثل  ایران  تیمی،  کومیته  در  کرد.  مبارزه 
نشان داده بود یک سر و گردن بالاتر از تیم های آسیاست، خیلی 
اردن که در  به خصوص در دیدار مقابل  بردم،  بود و لذت  خوب 
چند وقت اخیر در آسیا و جهان نشان داده پیشرفت خوبی داشته 

است، اما با این حال بچه های خیلی خوب ظاهر شدند.
پیکارهای  در  کشورمان  انفرادی  نمایندگان  عملکرد  درباره  وی 
آسیایی گفت: مسابقات خیلی خوبی را از دهقان زاده به خصوص 

به  نیز  دیگر  اوزان  در  دیدم.  اردنی  حریف  مقابل  فینال  دیدار  در 
غیر از مسابقه سجاد گنج زاده مقابل طارق حامدی که باید آن را 
فاکتور بگیریم، انتظار  عملکردی روان تر و نتایجی بهتر را داشتم. 
آسیا با توجه به حساسیت این مسابقه باید از پنل داوری قوی تر 
استفاده می کرد که این اتفاق نیفتاد. گنج زاده در این مبارزه خیلی 
و  عمل  اعتراض  بدون  و  باشخصیت  خیلی  و  داد  مسابقه  خوب 
بیرون  از  من  البته  کرد.  جبران  خوبی  به  را  خود  زیاد  اختلافات 
و  تمرینی  شرایط  نمی دانم  و  می کنم  صحبت  ایران  تیم  درباره 
پشتیبانی چگونه است، اما بچه ها می توانستند بهتر نتیجه بگیرند.

مربی سابق تیم ملی کاراته کشورمان در مورد اهداف هنگ کنگ 
همانند  آسیا  قهرمانی  از  بعد  کرد:  تأکید  آسیایی  بازی های  برای 
همه تیم ها تمرکزمان روی بازی های آسیایی خواهد بود. قهرمانی 
اعتماد به نفس  و  داشت  تأثیر خوبی  ما  بازیکنان  روحیه  روی  آسیا 
کرد  خواهیم  شروع  را  تمرینات  قدرت  با  است.  شده  بیشتر  آنها 
و  دیدم  تدارک  هنگ کنگ  در  خوب  خیلی  تمرینی  کمپ  یک  و 
بازیکنان سطح بالایی را از کشورهای مختلف به این کمپ دعوت 
کردیم. در مسابقات لیگ جهانی ایرلند نیز شرکت خواهیم کرد و 

امیدوارم در بازی های آسیایی نتایج خوبی بگیریم.
بازی های آسیایی  از کاراته در  بالا  با اشاره به توقعات  حسنی پور 
افتخار  باعث  آسیایی  بازی های  در  همیشه  کاراته  شد:  یادآور 
آرزو  است.  کرده  مدال های خوب کمک  با  و  بوده  ایران  کاروان 
کلی  ما  و  باشد  موفق  ایران  تیم  هانگژو  در  نیز  بار  این  می کنم 
و  دارد  وجود  ایران  تیم  در  موضوع  این  پتانسیل  کنیم.  افتخار 
امیدوارم شرایط به سمتی پیش برود که بچه ها در این مسابقات 

کار راحتی داشته باشند.

پدیده جدید والیبال گیلان را بشناســید؛ پوریا حسین پور

وس از معصومی امیر کشــتی ؛ پشت پرده کینه کشتی گیر ر

تیمی  کومیته  عملکرد  از 
ایران لذت بردم

پنجمی آسیا اتفاق خوبی برای هنگ کنگ بود
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 سال هشتم
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زنده یاد احمد شمسی ؛
قهرمانی در 38 سالگی !

رضا جاودانی
مجری سرشناس تلویزیون

 خانه نشین شد
و ماجرای جراحی نکردن نازنین ملایی بخاطر هانگژ

رتبه پنجم بسکتبال گیلان در کشور  

سن بازنشستگی در ورزشکاران بسیار کمتر از 
یا  در ۵0  کارمند  یک  اگر  است،  عادی  افراد 
۶0 سالگی بازنشسته می شود، یک ورزشکار 
ممکن است بین 30 تا 3۵ سالگی ورزش حرفه 
ای را کنار بگذارد، البته اگر شاغل در یک رشته 
ورزشی سنگین مثل کشتی باشد، یقینا این عدد 
به زیر سی سالگی و شاید 2۵ سالگی برسد، اما 
گاهی اوقات نمونه های متمایزی هم دیده می 

شود که باید از آنها به عنوان اعجوبه یاد کرد.
احمد  یاد  زنده  ورزشی،  اول  خط  گزارش  به 
شمسی قهرمان نامی کشتی استان گیلان و 
کشور در دهه پنجاه و شصت، یکی از همین 
سوم  دهه  به  وقتی  که  است  موفق  افراد 
از  زیادی  با بی مهری های  عمر خود رسید، 
اما  شد،  مواجه  کشتی  وقت  مسئولان  سوی 
وی به جای کنار کشیدن، قدرتمندانه مبارزه 
 3۸ سن  در   13۶۸ سال  در  توانست  و  کرد 
سالگی قهرمان کشور شود، نکته جالب ماجرا 
مهرداد  شد  موفق  فینال  در  وی  اینجاست 
قهرمان  روزها  آن  که  نهاوندی  نژاد  سعدی 
آسیا  جوانان  قهرمان  و  جهان  دانشجویان 
یاد شمسی  زنده  و  دهد  را شکست  بود  شده 
با پیروزی در فینال مقابل این جوان قهرمان 
به  دیگر  بار  را  خود  های  شایستگی  جهان 

متولیان ورزش اثبات کرد.
احمد  یاد  زنده  که  بود  قهرمانی  این  پی  در 
کشتی  مسابقات  به  بعد  سال  چند  شمسی 
مارتینتی  در  جهان  پیشکسوتان  قهرمانی 
سویس دعوت شد و توانست در سال 13۷۶ 

قهرمان پیشکسوتان جهان شود.
این قهرمان گیلانی، سال 13۸۹ در ۵۶ سالگی 
در رشت دارفانی را وداع گفت، اما خون کشتی 
را در نسل های بعد خود به جا گذاشت و هم 
فرزندش بابک توانست در رقابت های کشتی 
آموزشگاه های رشت قهرمان شود و هم نوه 
بار عنوان سوم کشتی قهرمانی  باربد دو  اش 

استان گیلان را بدست اورد.
اگرچه بابک شمسی دوبنده اش را آویزان کرد، 
اما باربد با بیست سال سن آینده ای روشن در 
کشتی پیش رو دارد و قطعا از وی در اینده ای 

نزدیک بیشتر خواهیم شنید.

در یک ماه اخیر برنامه گزارش ورزشی بدون 
حضور رضا جاودانی از شبکه سه پخش شده 
و به نظر می رسد در ادامه تغییرات صداوسیما، 
همکاری این مجری هم با تلویزیون به پایان 

رسیده است.
به گزارش خبرآنلاین، جاودانی در کنار مجریان 
فردوسی پور، جواد  عادل  گزارشگرانی چون  و 
خیابانی و پیمان یوسفی یکی از قدیمی ترین 
سال  از  که  بود  تلویزیون  ورزشی  مجزیان 
صداوسیما  ورزش  جنگ  برنامه  با   13۷۶
پربیننده ای  برنامه های  در  و  داشت  همکاری 
چون گزارش ورزشی، دایره طلایی، یک جهان 
یک جام، بیست چارده، آنسوی نیمکت، آسیا 
مجری  آهنین  مردان  و  پانزدهم  جام   ،201۵

بود.
برنامه مردان آهنین با اجرای جاودانی یکی از 
پربیننده ترین برنامه های تلویزیون در ایام نوروز 
بود که علاقه مندان زیادی داشت و هنوز هم 

درباره آن صحبت می شود.
جاودانی که وکالت خوانده در کمیته انضباطی 

فدراسیون فوتبال هم عضویت دارد.

خبر

مجوز بازی در   ورزشگاه 
عضدی صادر شد

به گفته مدیرکل ورزش و جوانان گیلان، ورزشگاه شهید عضدی رشت برای میزبانی تیم های 
سپیدرود و داماش مورد تایید سازمان لیگ قرار گرفت.

جهانبخش آرمان در جمع خبرنگاران با اشاره به حضور نماینده سازمان لیگ فوتبال ایران 
درگیلان اظهار کرد: نماینده سازمان لیگ فوتبال ایران پس از بازدید امکانات ورزشگاه شهید 

عضدی رشت، این ورزشگاه را برای میزبانی تیم های فوتبال سپیدرود و داماش تایید کرد. 
مدیرکل ورزش و جوانان گیلان با اشاره به عملی کردن وعده خود به هواداران رشتی گفت: 

با تلاش های شبانه روزی مجموعه پیمانکاران، دفتر فنی مهندسی اداره کل و پیگیری های 
هیات فوتبال گیلان این مهم انجام شد و از این پس بازی های خانگی تیم های رشتی در 
ورزشگاه خاطره های خوب و افتخارات بزرگ، ورزشگاه شهید عضدی رشت برگزار می شود. 

تیم داماش گیلان در فصل جاری در لیگ آزادگان و سپیدرود رشت در لیگ دسته دوم به 
رقابت با حریفان خود می پردازند.

خط  برنامه  این  که  است  معتقد  دوازدهم  یار  مجری  علیپور  سعید 
سایر  مانند  دوازدهم  یار  وجه  هیچ  به  و  ندارد  را  معمول  قرمزهای 

برنامه های فوتبالی الگو گرفته از برنامه ۹0 نیست.
در حالی که فوتبال پرطرفدار ترین ورزش جهان و استان گیلان نیز 
همیشه یکی از استان های فوتبال خیز کشور است، جای خالی یک 
برنامه تخصصی فوتبالی در گیلان حس می شد، شبکه استانی باران نیز 
چند ماهی می شود که با برنامه ای با سبک سیاق متفاوت و خاص با 
محوریت فوتبال به نام یاردوازدهم را روی آنتن می برد تا این جای خالی 

را برای فوتبال دوستان پر کند.
مجری این برنامه تخصصی فوتبال سعید علیپور است که کار در رسانه 
را از سال ۸1 با باشگاه خبرنگاران آغاز کرد و پس از با خبرگزاری ایسنا 
همکاری کرد و پس از مدتی کار با باشگاه خبرنگاران جدی تر شد و 
در سال ۸2 به  صدا و سیما رفت و به عنوان خبرنگار، گوینده و سردبیر 

اخبار تلویزیون فعالیتش را ادامه داد.
علیپور راه انداز خبر ورزشی سیمای گیلان است و باکس خبر ورزشی 
اخبار گیلان را آغاز کرد و سال هاست که ادامه دارد و در واحد اطلاعات 
اخبار به عنوان سردبیری اخبار تلویزیون و اخبار ساعت 20 رسید و حالا 

نیز به برنامه سازی روی آورده است.
با سعید علیپور مجری، نویسنده و طراح پرتلاش  گفتگویی داشتم 
برنامه  این  تهیه و ساخت  روزها سخت مشغول  این  یادوازدهم که 
است و از چالش های ساخت و تهیه این برنامه خاطرات جالبی را بازگو 

می کند. 
»یار دوازدهم« ۹۰ نیست

اکنون  و  داشته  خود  ذهن  در  برنامه ای  پیش  سال ها  اینکه  از  او 
مختص  برنامه ای  می خواستم  »همیشه  می گوید:  داده  را  طرحش 
ورزش داشته باشم و دوست داشتم برنامه ای متفاوت با برنامه های 
دیگر باشد و برنامه هایی که در سیستم انتقادی ساخته می شود تقریباً 
مشابه برنامه های پرطرفدار سابق هستند و به بازی های لیگ برتر و 
لیگ های مختلف می پردازند و کارشناس داوری و تحلیل بازی دارند و 
صحنه های حساس گل ها و در مورد موضوعات روز صحبت می کنند.

سعید علیپور با اشاره به تفاوت برنامه »یار دوازدهم« با برنامه های مشابه 
می گوید: »ما آمدیم در این برنامه تا بگوییم که قطعاً برنامه ۹0 نیستیم 
و فقط هدف انتقادی نداریم و آغاز برنامه مان را با پایان رقابت های لیگ 
برتر شروع کردیم، ریشه اصلی فوتبال کشور ما، روستاها و محلات 
هستند و ما با نیم نگاهی به آن برنامه ها گذشته و نگاهی ویژه به 
روستاها و معرفی استعدادها و حتی فوتبالیست های بانوان، استفاده از 

تجربیات و نظرات و توجه به پیشکسوتان داریم.«
»یار دوازدهم« بدون خط قرمزهای معمول است

علیپور در ادامه با اشاره به بخش های مختلف یار دوازدهم می گوید: 
»این برنامه بخش های متنوعی دارد و بخش هایی مثل برنامه نود داریم 
که میهمان به برنامه دعوت می شود و یکسری میهمان به صورت 
تلفنی حضور پیدا می کنند، غیر از این بخش ها ما در محلات حضور 
پیدا می کنیم و از مردم می خواهیم برای ما فیلم ارسال کنند و تعاملشان 

را با ما بیشتر کنند«
علیپور یاردوازدهم را بدون کمترین خط قرمزهای معمول می داند و 
ادامه می دهد: »سعی کردیم که برنامه به سمتی برود که مردم  بخشی 
از شادی ها ارسال کنند و  از بازی ها،  از برنامه باشند، برای ما فیلم 
خودشان استعدادهای محلاتشان را معرفی کنند، ما اگر بخواهیم چنین 
را پوشش  استان  تا کل  بیاید  بدهیم شاید دوربین کم  انجام  کاری 
مجازی  پیام رسان های  تمامی  در   0۹10۸۹۹3۸۸4 شماره  بدهیم، 
لبخندهای هواداران  فیلم، نقطه نظرات، اشک ها و  آمادگی دریافت 
روی سکوها و بدون در نظر گرفتن خط قرمزهامرسوم خودساخته، 
مجوزهای مربوطه را از سازمان می گیریم و  پخش خواهیم کرد و تا 
الان نیز اینگونه بوده و هواداران سپیدرود، چوکا، لیدرهای سپیدرود، 
داماش، ملوان تا امروز هر چیزی ارسال کردند تقریباً تمامشان را پخش 

کرده ایم.«
و  مردم می داند  به  متعلق  را  برنامه  این  دوازدهم  یار  برنامه  مجری 
می گوید: »هواداران در این برنامه انتقاد از استاندار، نمایندگان شهرشان، 
از افراد مختلف و مدیران ورزشی و باشگاه انجام دادند و ما پخش 
کردیم و این برنامه مال مردم است و شعاری نیست و تا به حال ثابت 

کرده ایم.«
سعید علیپور از تریبونی که این برنامه ایجاد کرده صحبت می کند 
و می گوید: »این برنامه تریبونی است که کسانی که استعداد دارند 
بدون واسطه استعدادشان نمایش داده شود، خیلی ها برای دیده شدن 
توسط مربی ها و تیم ها وجه نقدی رد و بدل می کنند و روحیه بازیکنان 
و خانواده ها آسیب می بیند، امروز این فضا آماده هست و ما برای 

بچه  های پایه یک بخش ثابت داریم و به تمام تیم ها می پردازیم.
ایده های نو در »یار دوازدهم«

علیپور با اشاره به ایده پردازی در این برنامه ادامه می دهد: »توجه به 
روستاها و محلات، فوتبال پایه، اخبار هفته بانوان هستند و یکی دیگر 
از مهم ترین ایده پردازی های صورت گرفته در این برنامه که خیلی 
من هم به آن علاقمندم ارسال فیلم از استعدادهای فوتسال است که 
هفته های اول استقبال خوبی داشتیم و دوستان در آموزش پرورش با 
ارسال تیزر در برنامه شاد با ما همکاری کردند و برخی شهرستان ها 

همکاری خوبی داشتند.
وی با انتقاد از عدم همراهی برخی مسؤؤلان شهرستانی گفت که 
باید انتقادی داشته باشم از شهرستان هایی که حتی یک فیلم هم از 
آنجا برای ما ارسال نشد در حالی که استعدادهای فراوانی وجود دارد، 
فیلم های ارسال شده در برنامه ما پخش می شود و پس از نظرسنجی 
توسط مخاطبین برنامه بهترین استعداد در برنامه بعدی دعوت خواهد 
شد و در برنامه حضور پیدا می کند و از طرف اسپانسر برنامه هدیه ای 

به آنها تعلق می گیرد.
علیپور معتقد است که حامی مالی یار دوازدهم نقش مهمی در شکل 
گرفتن این برنامه دارد از اسپانسر خیر برنامه یار دوازدهم تقدیر و تشکر 
فراوان دارد که در این حوزه کار کردن واقعاً جای تشکر ویژه دارد و 
خواهش دارم پرداخته شود، کسی که می داند با اینکه برایش آورده ای 
ندارد و به دلیل اینکه ما گفتیم می خواهیم در دل روستاها حضور پیدا 
کنیم و فقط یک استعداد هم شکوفا شود بسیار برایش ارزشمند است و 

برای یک استعداد هم شده حامی برنامه ما شدند.
چرا »یار دوازدهم« تولید شد

او در پاسخ به اینکه هدف از تولید این برنامه چیست، گفت که ما حدود 
۹۵ تیم در فوتبال گیلان داریم و من سال ها مسؤول روابط عمومی 

اداره کل ورزش و جوانان بودم و کارهای زیادی در این حوزه ها انجام 
دادم و با توجه به اینکه فقط یک برنامه با ورزش در شبکه باران به تمام 
ورزش ها گیلان اختصاص دارد و برنامه ما فقط فوتبال نیست، فوتسال، 
گل کوچک، فوتبال ساحلی، فوتبال بانوان، ناشنوایان، کم شنوایان، 
معلولین و جانبازان، کارگری، دانش آموزی، دانشجویی را در بر می گیرد 
این جای خالی را که در  آنها می پردازیم و سعی کردیم  و به همه 

صداوسیما وجود داشته را پر کنیم.
این مجری برنامه های ورزشی یادآور می شود که شاید در توان سازمان 
نبود که 2 برنامه ورزشی داشته باشد و با اسپانسر صحبت کردیم و با 
نگاه ویژه ای که روی استعدادیابی داشتیم مورد پذیرش قرار گرفت، 
البته من سال هاست که ایده این برنامه را داشتم و اگر حمایت شویم 
ان شاءالله بتوانیم برنامه را خیلی گسترده تر کنیم و بتوانیم در تک تک 
شهرها و روستاها برویم و یک خوردو اختصاصی و لوگو مشخصی 
داشته باشیم تا روستا به روستا به دنبال استعدادها برویم و معرفی کنیم.

او همچنین از تمامی رسانه ها تقاضای  حمایت می کند و می گوید: »من 
خودم فوتبال بازی کردم و حتی تا امیدهای پگاه هم حضور داشتم و از 
محلات و روستا آمدیم و آن زمان استقبال و شور و هیجان بیشتر بود 
و نیازمند حمایت رسانه ها، بخشداران و شهرداران و مسؤولان هستیم.«

علیپور گلایه ای از برخی مسؤولان دارد که اگر یک زمانی امکاناتی 
مشکل دارد و گزارشی تهیه می کنند برای جوانان آن منطقه است و به 
مسؤولین برنخورد، پیگیری کنند و اصلاحش کنند دوباره خواهند رفت 

و گزارش تهیه خواهند کرد.
هیئت فوتبال نباید جبهه بگیرد

علیپور با لحنی ناراحت که مشخص است از هیأت فوتبال دلخور است 
می گوید: »هیات فوتبال ما اگر در مورد موضوعی صحبت می کنیم که 
در فصل امتحانات چرا مسابقه برگزار شده و خانواده ناراحت هستند و 
تماس گرفتند که فرزند ما هم از نظر روحی و هم از نظر تحصیلی 
آسیب دیده و از نظر ورزشی هم شکست خورد، هیات فوتبال نباید 
جبهه بگیرد، اگر می گوییم درگیری در ورزشگاه های ما زیاد شده و 
تصویرش را نشان دادیم، نه اینکه ما با هیات فوتبال مشکل داریم، ما 
از 400 دقیقه برنامه 10 دقیقه انتقاد کردیم و باید ظرفیت انتقاد شنیدن 

وجود داشته باشد.«
هر برنامه »یار دوازدهم« تقدیم به روح یک شهید

او همچنین در مورد یک بخش ثابتی در پایان برنامه می گوید که برنامه 
تقدیم به روح شهید و خانواده شهید فوتبالیست می شود و در برنامه 
هایی که تا کنون داشتند، شهید فلاح، شهید نامدار، شهید قلی پور، 
شهید عالیانی، شهید ایراندوست برادر  نصرت ایراندوست و این هفته نیز 

برنامه ما به خانواده شهید و روح شهید غلامرضا ادبی که از دیار فومن 
تقدیم می شود و معتقد است ما هر چه داریم از شهداست.

مجری یار دوازدهم از بخش های دیگر برنامه اش می گوید »یک بخش 
با عنوان پیام یار دوازدهمی ها داریم که مردم پیامشان را به برنامه 
ارسال می کنند و ما بهترین ها را گلچین می کنیم و پخش خواهد شد، 
یکی از بخش های برنامه تیتر رسانه ها و خبرگزاری های گیلان که در 
مورد فوتبال کار می کنند است می پردازیم و تیترشان را اینجا عنوان 

می کنیم.«
مدیرکل ورزش و جوانان دخالتی در »یار دوازدهم« ندارد

تأثیر حضورش  علیپور در پاسخ به پرسش خبرنگار فارس در مورد 
در اداره کل ورزش و جوانان و اجرای تأثیرگذارتر برنامه یار دوازدهم 
و  ورزش  اداره کل  روابط عمومی  می گوید: »من 12 سال مسؤول 
جوانان و قبل از اینجا نیز خبرنگار ورزشی بودم و با تمام عزیزان در 
تمامی هیأت های ورزشی ارتباط دارم و قبل از آن نیز در فضای ورزش 
فوتبال بازی می کردم و شناخت کامل از این مجموعه دارم و حالا نیز 
به عنوان یک فرد در اداره ورزش و جوانان سعی می کنم با توجه به 
قوانین و ابلاغیه ها و اطلاعیه هایی که ما اطلاع داریم از اینها استفاده 
کنیم در راستای بهبود وضعیت که مشکلات زودتر و بهتر به نفع مردم 

حل شود.«
وی تأکید می کند که هیچ دخالتی از اداره کل ورزش در برنامه نمی شود 
و می گوید که بنده اجازه نمی دهم که دخالتی شود و خود مجموعه اداره 
ورزش و جوانان اجازه چنین کاری را به خودشان نمی دهند و حتی 
آقای جهانبخش آرمان اطلاع ندارند که ما چه میهمانانی در برنامه 
داریم، چون برخی افراد فکر می کنند چون من در مجموعه ورزش و 
جوانان هستم خیلی کارها از آنجا بسته می شود ولی خیر خود سازمان 

صداوسیما تصمیم می گیرد.
بازخوانی تیتر اخبار فوتبالی رسانه ها در »یار دوازدهم«

علیپور در مورد بخش تیتر اخبار فوتبال، دوست دارد رسانه های استان 
گیلان بیشتر به ورزش و به خصوص فوتبال بپردازند که بتوانند در 
فوتبال  مورد  در  رسانه های گیلان  اینکه  و  کنند  استفاده  برنامه مان 

تحلیل کنند و نگاهشان را بالاتر می برند بسیار ارزشمند می داند.
او معتقد است که از زمان پخش برنامه فعالیت های فوتبالی رسانه ها 
بیشتر شده و می گوید: »مثلًا خیلی از رسانه ها چند وقتی که با آنها 
صحبت کردم یه بخش ثابت فوتبالی برای خودشان تعریف کرده اند 
و شاید قبلًا نداشتند و این باعث خواهد شد رسانه وقتی فعال شود 

خیلی ها حواسشان را جمع کنند.«
او می گوید که ما در این برنامه به فساد در فوتبال هم می پردازیم نه 
در هیات فوتبال بلکه در تیم های مختلف فوتبال به آن پرداخته خواهد 
شد و پیگیر آن هستیم چون هر جا پول باشد این موارد هم وجود دارد 

و سعی می کنیم بپردازیم.
»یار دوازدهم« با کسی تعارف ندارد

با کسی تعارف ندارد و  سعید علیپور معتقد است که در این برنامه 
می گوید: »یک روز با آقای زحمتکش روی آنتن زنده کاری کرد با 
ایشان درگیر شدیم و یک روز تقدیر کردیم و خودش هم می داند و 
یکدیگر را می بینیم و سلام و علیک داریم با هم و یک روز از آقای 
پیوس تعریف و تمجید کردیم و یک روز هم اگر کاری انجام بدهد که 
درست نباشد انتقاد می کنیم و حتی اگر مجموعه ورزش و جوانان هم 

بخواهد کاری انجام بدهد و درست نباشد انتقاد خواهیم کرد.«
مجری برنامه یار دوازدهم در پایان از کسانی که در تهیه و ساخت 
برنامه یار دوازدهم تلاش کردند تقدیر کرد و گفت: »جا دارد تقدیر 
و تشکری هم کنم از معاونت سیما، معاونت برنامه ریزی، مدیر تولید 
سیما، مدیر پخش و تمام عوامل برنامه عزیزانی که در بیرون و داخل 
سازمان با ما همکاری می کنند و حامی مالی برنامه که واقعاً کار بزرگی 
کرد که یکی از بزرگترین خیرین کشور هستند و در این برنامه آمد و 

حامی ما شدند.«

ملی پوش رویینگ ایران عنوان کرد با وجود اینکه مصدومیت سختی را 
پشت سر گذاشت و حتی چهار ماه تمرین نکرد اما شرایط خوبی برای 

بازی های آسیایی دارد.
نازنین ملایی در گفت وگو با ایسنا درباره ی اردوی تیم ملی رویینگ 
ایران در روسیه بیان کرد: کمتر از یک هفته است که در روسیه اردو 
داریم و شرایط تمرینی ما بهتر می شود. خوب است در مسافت دو هزار 
متر رکوردهای دقیق تری داشته باشیم. امیدوارم شرایط تمرینی خوب 

پیش برود و در بازی های آسیایی بهتر نتایج را رقم بزنیم. 
ملایی در پاسخ به این پرسش که تاکنون چه اندازه مطابق انتظار خود 
برای بازی های آسیایی آماده شده است؟ تاکید کرد: خدا را شکر تا به 
امروز از شرایطم راضی هستم. اوایل بهمن سال گذشته سر شانه سمت 
چپ من در رفت. خارج از ایران بودم که این اتفاق رخ داد و پزشکی که 
در بلژیک بود و همچنین پزشکان ایران نظرشان بر این بود که 100 
درصد باید عمل جراحی شوم چون پارگی عضلات نگه دارنده سرشانه 
داشتم. من با انجام عمل جراحی موافقت نکردم چون می دانستم اگر 
این کار را انجام دهم بازی های آسیایی را از دست می دهم. تصمیم 
گرفتم فیزیوتراپی انجام بدهم و با فیزیوتراپی به بازی های آسیایی 

برسم.
او ادامه داد: چهار ماه هیچ گونه تمرینی حتی دویدن انجام ندادم و این 
برای یک ورزشکار نیمه استقامتی و استقامتی مانند من اتفاق خیلی 
بدی است و برگشتن به شرایط قبلی را سخت می کند. با این حال خدا 
را شکر توانستم که برگردم و حتی رکوردهایم را هم نسبت به سال 

قبل حدود چهار ثانیه ارتقاء دهم که اتفاق خیلی خوبی برای خود من 
بود. البته اگر این اتفاق برای دست من رخ نمی داد و تمرینات زمستان 
را از دست نمی دادم، به جای چهار ثانیه، حدود هشت ثانیه رکوردم را 
افزایش می دادم. باز هم راضی هستم و توانسته ام حداقل به شرایط 

ایده الم برگردم.
تعداد  حتی  آسیایی  بازی های  دوره  این  در  گفت:  همچنین  ملایی 
ورزشکاران هم کمتر شده است. امیدوارم حضور پررنگ تری داشته 

باشیم و مدال های خوش رنگ تری را کسب کنیم. 
ملی پوش رویینگ ایران با اشاره به پیگیری کیومرث هاشمی سرپرست 
وزارت ورزش از وضعیت کاهش سطح آب دریاچه آزادی تصریح کرد: 
همان روز که ما قرار بود به روسیه برویم، مدیر شرکت توسعه و تجهیز 
جوانان  و  ورزش  وزارت  سرپرست  هاشمی  کیومرث  آقای  از طرف 
بازدیدی را از دریاچه آزادی داشت که بازدید خوبی بود. سه، چهار روز 
بعد از اینکه آقای هاشمی از اردوی تیم ملی قایقرانی بازدید کرد و ما از 
پایین بودن سطح آب دریاچه گلایه داشتیم، پیگیر مساله شد. قرار شد 
دریاچه لایروبی شود تا آب دریاچه به حالت قبلی برگردد تا مجددا این 
مشکل وجود نداشته باشد. این اقدام خوشایند بود و امیدوارم که این 
پیگیری ادامه دار باشد و در زمستان که اکثر اردوهای ما در تهران است، 
بتوانیم بهترین تمرینات را در دریاچه آزادی داشته باشیم. به من اطلاع 
دادند که وضعیت آب دریاچه رو تا یکی، دو هفته دیگر به حالت قبل 
بر می گردد و از آقای عسگریان رییس شرکت توسعه و تجهیز تشکر 

می کنم که پیگیر وضعیت آب دریاچه بود.

دکتر محمد رفیعی رییس هیات بسکتبال استان گیلان در نشست 
خبری با رسانه ای استان به تشریح وضعیت این هیات پرداخت و 
بستکبال  ، هیات  فدراسیون  توسط  ارزشیابی عملکرد  گفت  طبق 
گیلان دررتبه پنجم کشوری قرار دارد و رتبه اول تا چهارم به واسطه 
داشتن اسپانسرهای قوی و حمایت مالی از شرکت های اقتصادی 

بزرگ توانستند به چنین رتبه ای برسند .
تیم  که  کنیم  مطرح  اینگونه  توانیم  می  کلی  درنگاه   : افزود  وی 
خصوصی بسکتبال گیلان که در لیگ دسته یک کشورحضور دارد 
جمع هزینه یکسال آن معادل پرداختی یک بازیکن تیمی است که 
توانسته رتبه اول تا چهارم را در فدراسیون بدست آورد اما ما توانستیم 
با چنین شرایطی به جایگاه خوب و قابل توجهی در فدراسیون برسیم.

در   : کرد  تصریح   ، استانی  ارزیابی عملکرد  اعلام  به  اشاره  با  وی 
هیات   ۵2 از   ، گیلان  استان  ورزشی  های  هیات  عملکرد  ارزیابی 
در  ورزشی  فعال  هیات  دومین  توانسته  بسکتبال  هیات   ، ورزشی 
گیلان باشد و این موفقیت حاصل تلاش ، وحدت و همدلی بازیکنان 

، داوران ، مربیان و اعضاء هیات است .
وی با بیان اینکه مصوبات اجرای بسکتبال خیابانی نیمه تمام رها 
شده است ، افزود : طبق مصوبه سال ۹۸ شورای عالی ورزش گیلان 
، می بایست 100 زمین بسکتبال خیابانی دراستان فعال می شد که 
تاکنون 41 زمین درسطح استان فعال شده و پس از شیوع کرونا ، 
اما هیات  است  مانده  متوقف  این مصوبه   ، استاندار  و  دولت  تغییر 
بسکتبال پیگیر ادامه این مصوبه است و با پیگیری های مستقلی 

که صورت گرفت موفق شدیم با هماهنگی هیات های شهرستان 
ها با شهردای ها ۵ زمین بسکتبال خیابانی در انزلی و 4 زمین در 
لاهیجان فعال کنیم و درهفته دولت سالجاری یک زمین دیگر نیز 

به بهره برداری می رسد.
دکتر رفیعی  با اشاره به راه اندازی بسکتبال ساحلی در گیلان اظهار 
کرد :  تمرکز بسکتبال ساحلی درسطح کشوردر کیش و قشم بود که 
این موضوع را بواسطه داشتن منطقه آزاد انزلی با فدراسیون مطرح 
کردیم و توانستیم که بسکتبال ساحلی را منطقه آزاد انزلی راه اندازی 
کنیم همچنین شهرداری انزلی در انتهای خیابان پاسداران زمینی را 
برای این ورزش اختصاص داده که با پس از تجهیز فعال شد و با 
هماهنگی های صورت گرفته با فدراسیون های بادبانی و ورزش های 
آبی و ساحلی  ۵ زمین بسکتبال ساحلی دیگر در سطح استان راه 
اندازی و فعال شد . وی افزود : شهرهای رودسر، کیاشهر و آستانه 
اشرفیه به سبد بسکتبال ساحلی گیلان اضافه شدند و درهفته دولت 
زمین بسکتبال ساحلی رودسر افتتاح می شود که به لحاظ استانداردها 

قابلیت برگزاری مسابقات کشوری و بین المللی را دارد .
از 2۵0  بیش  اینکه  بیان  با  استان گیلان   بسکتبال  هیات  رییس 
بازیکن منتخب از گیلان در مسابقات کشوری فدراسیون بسکتبال 
حضور دارند ، افزود : براساس آمار پس از ورزش همگانی ، ورزش 
بسکتبال پرتعداد ترین بازیکن را در هیات های ورزشی استان دارد و 
در بخش بانوان و آقایان در تمامی رده های سنی حداقل یک بازیکن 

از گیلان در سطح ملی بازی می کند .

90 نیستیم خط قرمز مرسوم نداریم و 
گفت وگو با مجری »یار دوازدهم«:



» مندرجات لزوما برتابنده دیدگاه نشریه نیست « 

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: صاحب مقصودی
مدیراجرائی : بعثت همتائی

چاپ : شرکت چاپ و نشر شاخه سبز
نشانی :رشت  . بلوار لاکان . خیابان ابن سینا

 ساختمان ابن سینا . طبقه دوم
تلفکس : 013-33446786 

همراه : 09111349302  
صندوق پستی : 41476۵79۵۵    

نیمه اول شهریور 1402 * سال هفتم * شماره 44 * قیمت 10000  تومان

www.khatteavval.com
info@khatteavval.com

دوهفته نامه  اجتماعی . ورزشی

پیجی کودکانه برای کودکان دلبند شما و
 حتی برای بزرگسالان

آموزش زبان انگلیسی با بهسا

EnglishWithBehsa

نام  ناخودآگاه  شود،  می  ساحلی  های  ورزش  از  وقتی  صحبت 
رودسر لقلقه زبان می گردد، دلیلش هم روشن است، کافی است 
والیبال ساحلی  فوتبال و  تیم های ملی  به ترکیب  نگاهی گذرا 
از گذشته تا به امروز بیاندازید، کمتر اتفاق می افتد این تیم ها، 
بدون بازیکن رودسری پای به آوردگاه های بین المللی گذاشته 
باشند، این شهر کوچک شرق گیلان پر است از ورزشکارانی که 
قهرمانی جهان و آسیا را در این دو رشته ورزشی در کارنامه دارند، 
سرآمد آنها نیز محمد احمدزاده کاپیتان تیم ملی فوتبال ساحلی و 
کاندیدای همیشگی بهترین گلزن و بهترین بازیکن جهان و یا 
مازیار هوشمند کاپیتان تیم ملی والیبال ساحلی و قهرمان آسیاست، 
همه این ورزشکاران گلهای ابتدایی شان را، در اوج محرومیت، به 
دروازه ای با دو تکه چوب و اسپک هایشان را از بالای طنابی 
آزاد در  بعدها هم که مناطق  اند،  پوسیده در ساحل رودسر زده 
شرایط  بواسطه  انزلی  و  کیش  بخصوص  ایران  جنوب  و  شمال 
متمول اقتصادی و گردشگری، سرمایه گذاری های خوبی جهت 
ایجاد زیرساخت های ورزش های ساحلی کرده بودند، اما باز این 
جوانان رودسری بودند که نهایت امکاناتشان، تور پاره ماهیگیران، 
برای دروازه فوتبال و تور والیبال شان بوده و اینچنین پیراهن های 
تیم های ملی را قرق کرده بودند، اینجاست که شهرداری رودسر 
وارد گود می شود و اگرچه اندازه مناطق آزاد قد و هیکل مالی 
اما مجموعه ورزشی بی نظیری در ساحل رودسر راه می  ندارد 
اندازد که تنه به تنه مجموعه ساحلی منطقه آزاد انزلی بلکه هم 
جلوتر، عرض اندام می کند، تا به کشف استعدادهای ناب ورزش 
های ساحلی و یا در واقع به استخراج طلا از ساحل رودسر بپردازد، 
این مهم را نه نگارنده بلکه روسای کمیته های فوتبال و والیبال 

ساحلی استان گیلان نیز صحه گذاشتند.
فوتبال ساحلی مدیون ماهی » میرزا علی«

به گزارش خط اول ورزشی، بهمن جمشیدی رییس کمیته فوتبال 
ساحلی هیات فوتبال گیلان، مدعی است بنیانگذار فوتبال ساحلی 
در ایران است؛ پربیراه هم نمی گوید، چراکه اولین تیم ملی فوتبال 
ساحلی ایران در سال 13۸۵ شکل گرفت و نهایتا یکی دو سال 
اما  بود  اغاز شده  فعالیت های فوتبال ساحلی در کشور  تر  قبل 
بهمن جمشیدی که حدود نیم قرن فوتبال رودسر را به خود مدیون 
کرده است، از سال 13۷۹ در ساحل رودسر با جوانان این شهر 

فوتبال ساحلی بازی می کرده است.
وی به خبرنگار خط اول ورزشی می گوید: در رودسر زمین چمن 
فوتبال وجود نداشت و من به عنوان متولی فوتبال شهرستان، تیم 
که  آرش، همیاري  مقاومت، هوسم،  آبفار،  یعنی  زمان  آن  های 
پایه هم تیمداری می کردند  بر بزرگسالان در رده های  علاوه 
را جهت تمرین به سمت ساحل سوق می دادم تا برای مسابقات 
لیگ استان اماده باشند؛ حتی ساحل را نیز با کمک همان بازیکنان 
نظیرعلي علي گلي، مهدي زارع، مهدي فتوت، علي اسحق زاده، 
فرزین دهقان، محمد شیرودي، حسن عبدالهي، محمد احمدزاده، 
حامد قربانپور، آیت حیدرعلیزاده، مهدي محبتي، محمد فروتن، 
علی فروتن، رضا احمدي، صادق صادقي، جواد آل شعبان، فرزاد 
اکبرپور، رضا مهرورز، محسن نصراله زاده و حسین زالفی دیگر 

بچه ها که عمدتا به تیم های ملی راه یافتند، تمیز می کردیم.
تماشاي  به  نام »میرزا علی«  به  روزي صیادي  داد:  ادامه   وی 
تمرین ما آمد و گفت امروز هر کسی برد من یک ماهی به تیم 
برنده جایزه می دهم و همین انگیزه ای شد تا تمرین را جدی تر 

بگیریم و به شکل مسابقه ادامه دهیم، باور کنید حتی کاور هم 
نداشتیم و مجبور شدیم برای شناسایی تیم ها، یک تیم بدون 
پیراهن بازی کند، بهر حال یک تیم برنده شد و ماهي هم به قید 
قرعه به یک بازیکن تیم برنده تعلق گرفت ولی حرکت »میرزا 
علی« انگیزه ای شد تا تمرینات ما به شکل منسجم تری ادامه 
یابد و بعدا تعداد بازیکنان بیشتری به ما ملحق شدند و ما مجبور 
شدیم زمین دوم را در ضلع شرقي زمین اولي درست کنیم و براي 

ایجاد انگیزه و حفظ بچه ها مسابقه مي گذاشتیم.
با  بهمن جمشیدی افزود: اولین مسابقه رسمی هم سال 13۷۹ 
حضور چهار تیم وحدت صیدر محله، عکاسي آذین، هیئت فوتبال 
رودسر و شهرک شهید انصاري برگزار شد که تماشاگر زیادی هم 
داشت و باعث شد این مسابقات به بهانه های مختلف از جمله 
دهه فجر، هفته دولت، هفته تربیت بدنی، جام شهدا و غیره مدام 
تکرار شود و جایزه هایی هم توسط برخی ارگان های دولتی ذی 

نفع در نظر گرفته شود و کم کم به یک تورنمنت رسمی تبدیل شد 
و از شهرهای اطراف هم تیم هایی شرکت می کردند و اینگونه 
بود که از دو تیرک چوبی به اسم دروازه در سال 13۷۹، به اولین 
اردوي تیم ملي فوتبال ساحلي در سال 13۸4 در جزیره اشوراده 
بندر ترکمن، من به عنوان سرپرست و بچه هایم به عنوان بازیکن 

دعوت شدند. 
وی در پایان گفت: این اتفاق سالها ادامه پیدا کرد و شاکله تیم 
های ملی در همه رده های سنی پر بود از بچه های رودسر و 
امروزه تیم شاهین خزر به عنوان تنها تیم شمال ایران در لیگ 
برتر عرض اندام می کند و حتی در جام باشگاه های جهان شرکت 
می کند. در ترکیب سایر تیم های لیگ برتر هم رودسری های 
زیادی را می بینید، ای کاش منطقه آزاد انزلی که هم توان مالی و 
هم زیرساختش را دارد بتواند مثل گذشته تیم هایی چون لسمان 
کمک  با  رودسر  که  امروز  حتی  یا  و  کند  احیا  را  سپید  قوی  و 
شهرداری توانسته یک مجموعه ساحلی وزین داشته باشد بتواند 
در تیمداری نیز ورود کرده و بازیکنان بیشمار و طراز اول رودسر 
را در قالب یک تیم دیگر گرد هم بیاورد چیزی که بدون شک 

امکانش وجود دارد.
اعتراف فدراسیون والیبال 

از  نیز مدعی است  والیبال ساحلی  بر فوتبال ساحلی؛  اما علاوه 
رودسر رشد و نمو کرده است؛ وقتی در المپیک 1۹۹2 )13۷1( 
بارسلون والیبال ساحلی برای اولین بار حضور پیدا کرد، بلافاصله 
در ایران نیز حرکت هایی شکل گرفت تا اینکه اولین تیم ملی 
نیز در اواخر قرن بیستم یعنی حوالی 13۸0 شمسی تشکیل شد 
موضوعی که مازیار هوشمند مرد کهنه کار والیبال ساحلی ایران و 

رییس کمیته والیبال ساحلی هیات والیبال گیلان نیز تایید می کند 
و می گوید: این رشته در سال 13۷1 قبل از تشکیل کمیته والیبال 

ساحلی در فدراسیون، در گیلان بویژه در رودسر برگزار می شد.
این مهم را سایت فدراسیون نیز معترف است و در قسمت تاریخچه 
والیبال ساحلی می نویسد: » پس از دو سال که والیبال ساحلی 
برای شناخته شدن در ایران با تورنمنت های یک روزه کوچک 
میان بازیکنان والیبال سالنی تیم های باشگاهی لیگ ایران برگزار 
شد، امکان مجزا شدن ورزشکاران این رشته از والیبال سالنی هم 
فراهم گردید. رفته رفته والیبالیست هایی از رشته سالنی جدا شدند 
تا به صورت اختصاصی در زمین ساحلی تمرین و مسابقه دهند. به 
این ترتیب، نخستین دوره های سه روزه مسابقات والیبال ساحلی 
ایران پا گرفت. مسابقاتی که به میزبانی شهرهایی در شمال کشور 

همچون رودسر برگزار می شد.«
ملی  از  چند  تنی  خاستیم  هوشمند  مازیار  از  بیوگرافی،  این  با 

پوشان گیلانی تیم ملی والیبال ساحلی را از گذشته تا به امروز 
برایمان لیست کند، وی نیز به نام هایی چون ابراهیم حسین پور، 
یوسف دوبنده، شاهرخ نظرپور، صابر هوشمند، روح الله صالحی 
نژاد، شهرام قاسم خواه، سینا شوکتی، عرشیا اکبری، رضا روشن 
قلب، مجتبی امیری و حامد نژداغی اشاره می کند و نکته جالب 
ماجرا اینجاست جملگی این اسامی از جمله خود مازیار هوشمند، 
اهل شرق گیلان و خاصه شهرستان رودسر هستند. به گونه ای 
رودسر هیچ  از  غیر  به  تاکنون  است:  مازیار هوشمند مدعی  که 
شهرستان دیگر گیلان در والیبال ساحلی ملی پوش نداشته است.

نکته ای که واقعا جای حیرت فراوان دارد، از همین روست که 
از احداث مجموعه والیبال ساحلی توسط شهرداری رودسر  وی 
در ساحل ذوق زده می شود و می گوید: این مجموعه واقعا بی 
نظیر است و برای شرق گیلان بسیار حیاتی بود؛ شک ندارم به 
لطف حمایت و تلاش شهرداری رودسر، والیبال ساحلی در این 
شهرستان حرفهای زیادی برای گفتن خواهد داشت، فقط حیف 
که سه سال است لیگ برتر والیبال ساحلی اغاز بکار کرده است و 
نه تنها رودسر، بلکه گیلان هم با این سابقه و پتانسیل هنوز تیمی 
در این رقابتها ندارد، ای کاش با حمایت اسپانسرها، رودسر صاحب 
یک تیم قوی در لیگ برتر والیبال ساحلی شود، چیزی که هم 
استحقاقش را دارد و هم ظرفیتش موجود است و حتی می تواند 

بازیکن لژوینر زیادی هم داشته باشد.
ساحل، ظرفیت مغفول مانده

این اتفاق در شرق گیلان آنقدر حیاتی بود که حتی عباسی استاندار 
گیلان که پیشتر نماینده رودسر در مجلس شورای اسلامی نیز 
بوده است، ملزم به بازدید از امکانات ساحلی این شهر می شود 

و حتی مسابقه تیم های شاهین خزر رودسر و صدرشیمی یزد از 
سری رقابتهای لیگ برتر فوتبال ساحلی کشور را هم از نزدیک 
تماشا می کند و در گفتگویی با خبرنگاران بر ضرورت حمایت و 

پشتیبانی از تیم های مستعد ورزش ساحلی تاکید می ورزد.
وی، ساحل را یکی از ظرفیت های زیست بوم گیلان و بستری 
مناسب برای برگزاری ورزش های ساحلی دانست و گفت: در سال 
های اخیر، بهره مندی از ظرفیت های ساحل مغفول مانده بود که 
بحمدالله تیم شاهین خزر رودسر با اراده قوی بازیکنان و مربیان 
توانستند به سطح بالایی ارتقاء پیدا کنند. وی بر ضرورت حمایت 
و پشتیبانی از تیم های دارای استعداد در حوزه ورزش های ساحلی 
تأکید و تصریح کرد: هریک از مناطق گیلان ظرفیت های خاصی 
در حوزه ساحل دارد که می توان با تقویت امکانات و زیرساخت 

ها، شرایط حضور جوانان در مسابقات را فراهم کرد.
استاندار گیلان با بیان اینکه توجه به ورزش کودکان و نوجوانان 

در مدارس برای بسترسازی حضور آنان در مسابقات ورزشی به 
ویژه در بخش ساحلی، در دستور کار آموزش و پرورش قرار گرفته 
است، افزود: امیدواریم شاهد شکوفایی هرچه بیشتر استعدادها و 
شناسایی ظرفیت های نهفته در نقاط مختلف گیلان باشیم. وی 
به ایجاد فضای مفرح و پرنشاط ناشی از برگزاری مسابقات در 
و جوانان  اداره کل ورزش  و خاطرنشان کرد:  اشاره  میان مردم 
برای  تابستان  باقیمانده فصل  از فرصت  با همراهی فرمانداران، 
برگزاری مسابقات ورزشی و برنامه های فرهنگی در سطح سواحل 

استان استفاده بهینه کنند.
میزبانی رقابتهای مهم در ساحل رودسر

این  به  ارمان، مدیرکل ورزش و جوانان گیلان هم  جهانبخش 
اول می  به خبرنگار ورزشی خط  و  لبیک گفت  استاندار  دعوت 
را در ساحل  نظیری  بی  واقعا  گوید: شهرداری رودسر مجموعه 
برپا کرده است که ما را ترغیب کرده به فکر برگزاری مسابقات 
مهم ملی و حتی بین المللی در آن منطقه باشیم البته اگر در بحث 
زیرساخت های گردشگری و صنعت توریسم، فضای شهرستان 

اجازه دهد.
وی افزود: در احداث این مجموعه ساحلی شهرداری رودسر تلاش 
فراوانی داشته که قابل تقدیر است، به چالش های حقوقی بر سر 
تملک زمین هم برخورد کرده اند که با نشست های مختلفی که 
با حجه الاسلام خلیلی مدیرکل پیشین دادگستری گیلان برگزار 
کرده ایم آن را حل نمودیم. وی با اشاره به ظرفیت های ساحلی 
ورزش  حوزه  در  ارزشمندی  قابلیت های  گیلان  افزود:  گیلان، 
دریایی و ساحلی دارد. رودسر هم سرآمد ورزش های ساحلی است 
تواند در کشور  ایجاد شده است می  با زیرساختی که  امروز  که 

حرف اول را بزند.
معتقد  هم  رودسر  جوانان  و  ورزش  اداره  رییس  تاباری  اسدالله 
است: در طرح آمایش سرزمینی رودسر در رشته های والیبال، وزنه 
برداری کشتی و البته ورزش های ساحلی چون والیبال و فوتبال 
مجموعه  یک  ی  شهردار  زمانیکه  از  بخصوص  هست،  سرآمد 
ساحلی خوب و یک پکیج کامل در شهرستان احداث کرد امیدوار 
شدیم فوتبال و والیبال هم بیش از این رشد کنند. وی افزود: پیش 
از این ورزشکاران ما مجبور بودن برای تمرین و مسابقه به رشت 
و انزلی و منطقه آزاد بروند ولی امروز رودسر صاحب مجموعه ای 
کامل شده است که علاوه بر فوتبال و والیبال؛ کشتی محلی و 

بسکتبال خیابانی و افرود و سوارکاری نیز در آن انجام می شود.
برندسازی رودسر با ورزش های ساحلی

اما اظهارات همه اهالی ورزش به اینجا ختم شد که شهرداری 
ایجاد کرده است،  رودسر چه مجموعه بی نظیری را در ساحل 

مجموعه ای که به گفته شهردار این شهر با هزینه بالغ بر پنج 
میلیارد تومان طی 1۸ ماه به تناوب ایجاد شده است.

مازیار صفایی اصلی شهردار رودسردر گفتگو با خبرنگار خط اول 
در این خصوص می گوید: وقتی استقبال جوانان و حتی خانواده 
ها را از مسابقات فوتبال ساحلی دیدم، با مشورت شورا تصمیم 
برندسازی شهر  مسیر  در  گردشگری  بحث  راستای  در  گرفتیم، 
رودسر، موضوع توسعه ورزش های ساحلی را اولویت اول خودمان 

قرار دهیم.
وی افزود: از همین رو کار تجهیز و تکمیل این مجموعه ساحلی 
را از سال 1400 شروع کردیم وعلاوه بر تجهیز و تکمیل زمین 
فوتبال ساحلی؛ با هماهنگی هیات های ورزشی زمین های والیبال 
با  همچنین  و  کردیم  ایجاد  نیز  را  خیابانی  بسکتبال  و  ساحلی 
موقعیت سنجی، زمین مناسبی برای برگزاری رقابت های افرود در 
نظر گرفتیم که با ایجاد موانع طبیعی برای این زمین، پکیج کاملی 
از ورزش های مفرح ساحلی فراهم شد تا هم شهروندان و هم 

گردشگران رودسر از آن لذت وافر ببرند.
وی افزود: تاکنون حدود ۵ میلیارد تومان برای احداث مجموعه 
ساحلی رودسر هزینه شده است و برای تکمیل و تجهیز آن حدود 
دو میلیارد تومان دیگر نیاز داریم، اما نکته مهم حضور بانوان به 
عنوان تماشاگر در این رقابتهاست، درحالیکه با توجه به تنش هایی 
که در فوتبال چمنی وجود دارد و حضور بانوان در ورزشگاه ها با 
محدودیت هایی روبه روست، اینجا هیچگونه محدودیتی وجود 
ندارد و بانوان رودسری که ذایقه ای کاملا فوتبالی پیدا کرده اند 

می توانند از تماشای این رویدادهای ورزشی ساحلی لذت ببرند.
وی به بحث تیمداری که دغدغه بعدی ورزشکاران رودسری است 
نیز اشاره کرد و گفت: کار شهرداری اماده کردن زیرساخت هاست 
که به نحو احسنت انجام شده است اکنون نوبت متولیان ورزش 
تیمداری  در بحث  است که  ارشد شهرستان  استان و مدیران 
اسپانسرهای قوی را بیابند تا از پتانسیل فنی موجود بدرستی 
و  همکاری  حاصل  را  مهم  این  پایان  در  وی  شود.  استفاده 
گفت:  و  دانست  رودسر  شهر  شورای  و  شهرداری  هماهنگی 

اینگونه هماهنگ و متحد هستند. کمتر شورایی در کشور 
تایید  نیز ضمن  رودسر  رییس شورای شهر  اسماعیل صفری 
داشتند  چنته  در  انچه  شهرداری  و  شورا  گفت:  موضوع  این 
نیاز  واقعا  آوردند،  میدان  به  ها  زیرساخت  این  ایجاد  برای 
رقابتهای  از  همیشه  که  استقبالی  به  باتوجه  بود،  شهرستان 
با  باشد،  ولنگاری  که  بود  حیف  شد،  می  برتر  لیگ  فوتبال 
به  هم  خاصی  زیبایی  اکنون  ورزشی  امکانات  این  تجمیع 

ساحل داده شد و هم سلامت جوانان ما را تضمین کرد.
با شما نماینده؛ اسپاسنر  اقای 

مجلس  در  رودسر  نماینده  که  بود  گذشته  سال  اواخر  اما 
با وزیر ورزش  شورای اسلامی مدعی شد طی مذاکراتی که 
زودی  به  بناست  است،  داشته  فوتبال  فدراسیون  رییس  و 
اورده  یا دسته اول به رودسر  باشگاه لیگ برتری  امتیاز یک 
زیبا  وعده  این  اما  است  آماده  هم  گذارش  سرمایه  و  شود 
هیچگاه تحقق نیافت و مثل سایر وعده های مجلسیان بود، 
شهرستان  موجود  شرایط  رودسر  پرتلاش  نماینده  کاش  ای 
هزینه  وعده  جای  به  و  کرد  می  ای  مطالعه  را  خود  متبوعه 
یک،  لیگ  یا  و  فوتبال  برتر  لیگ  در  میلیاردی  سنگین  های 
سرمایه  دارد  را  ظرفیتش  و  پتانسیل  و  توان  که  چیزی  روی 

در  گذاری  سرمایه  داد،  می  عملی  وعده  و  کرد  می  گذاری 
ساحلی  های  رشته  که  ورزشی  باشگاه  یک  ایجاد  و  ساحل 
بسیار  ای  هزینه  با  مراتب  به  یقینا  دهد،  پوشش  را  رودسر 

انجام است. قابل  کمتر 
اکنون که شهرداری رودسر زیرساختش را آماده کرده است و 
در شهرستان موج  والیبال ساحلی  و  فوتبال  در  فنی  پتانسیل 
می زند تنها ورود یک اسپانسر نه چندان قوی هم می تواند 
بزرگی  اتفاق  گیلان  شرق  کوچک  شهر  این  سازی  برند  در 
را رقم بزند، امید است نماینده رودسر این مهم را درک نمایند تا 
مردم حوزه انتخابیه خود را منتفع از تصمیمات زیرکانه خود نماید 
و به گوشه ای از وعده های خود عمل کرده باشد. وعده هایی که 
بیش از نیمی از آن را شهرداری رودسر با ایجاد مجموعه ورزسی 

ساحلی محقق کرده است.

ودسر استخراج طلا از ساحل ر


